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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:   28 de gener de 2014 
Horari:  18 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 

 
 
Hi assisteixen: 
Jaume Alzamora Riera,  batle     
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Maria del Mar López Martí,  regidora 
Guillem Caldentey Crego,  regidor 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Onofre Serra Vila,   regidor 
Bartomeu Gili Nadal,   regidor 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Magdalena Llull Ferrer,  regidora 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
Miguel Servera Morey,  regidor 
Jaime Ginard Muñoz,   regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’Ordenança municipal de neteja, deixalles i residus sòlids urbans del 
municipi d’Artà. 
2. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’ordre de demolició relativa a l’expedient 7/2013. 
3. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’ordre de demolició relativa a l’expedient 8/2013. 
4. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’ordre de demolició relativa a l’expedient 10/2013. 
5. Aprovació, si s’escau, de l’adhesió a les condicions econòmiques i resta de condicions previstes al 
conveni de col·laboració entre el Consell de Mallorca i Ecovidrio. 
6. Aprovació, si s’escau, del Pla integral de turisme d’Artà 2014. 
7. Aprovació, si s’escau, de l’adjudicació del contracte de la gestió del servei públic dels cementeris 
d’Artà i de la Colònia de Sant Pere. 
8. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern municipal per sol·licitar 
l’aplicació d’un tipus d’IVA superreduït a cultura i material escolar. 
9. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern municipal i el grup municipal 
PSOE relativa als símbols d’interès local i a favor de la llibertat d’expressió. 
10. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals d’UIA, PI, PSOE i I. Verds 
relativa al Pacte local a favor dels drets sexuals i reproductius. 
11. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal I. Verds relativa a la proposta 
sobre la “Via Verda” Manacor—Artà. 
12. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal I. Verds relativa a les amnisties 
urbanístiques impulsades pel Govern Bauzá. 
13. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals PSOE i I. Verds d’Artà 
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referent a l’aprovació de la partida de manteniment de la Fundació del Teatre d’Artà. 
14. Renúncia del regidor Jaime Ginard Muñoz. 
15. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de novembre i desembre de 2013. 
16. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de  l’Ordenança municipal de neteja, deixalles i residus sòlids urbans del 

municipi d’Artà 

 
El batle explica que és una nova ordenança per adaptar-se al nou sistema de recollida de residus. Diu 
que s’hi inclouen les peticions que va fer el portaveu del PSOE a les comissions informatives. 
 
Seguidament, explica la proposta, que, copiada literalment, diu. 
 
<<Antecedents 
 
1. El Ple de l’Ajuntament d’Artà, a la sessió de 25 de març de 2008, va aprovar inicialment l’Ordenança 
municipal de neteja, deixalles i residus sòlids urbans del municipi d’Artà, la qual va ser aprovada 
definitivament el 22 de maig de 2008 (BOIB núm. 70, de 22 de maig de 2008). 
 
2. L’Ajuntament d’Artà té previst iniciar, en breu, un nou sistema del servei públic de recollida de 
residus sòlids urbans i neteja viària del terme municipal d’Artà. 
 
3. En conseqüència, l’Ajuntament d’Artà veu la necessitat d’adequar l’Ordenança de neteja, deixalles i 
residus sòlids urbans del municipi d’Artà vigent al nou sistema que es pretén implantar. 
 
Consideracions legals 

La legislació aplicable és la següent: 

- Els articles 100 a 103 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes 
Balears. 
- Els articles 4, 22.2.d, 49 i 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local. 
- L’article 56 del Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de les 
disposicions legals vigents en matèria de règim local. 
- Llei 22/2011, de 28 de juliol, de residus i sòls contaminats. 
 
Per tot això, aquesta Batlia proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti els següents  
 

Acords: 
 
1. Aprovar provisionalment l’Ordenança municipal de neteja, deixalles i residus sòlids urbans del 
municipi d’Artà. 
  
2. Concedir audiència prèvia a les associacions veïnals i de defensa de les persones consumidores i 
usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el registre municipal 
d’associacions veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb l’objecte de la disposició. 
 
3. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB i en el tauler d’anuncis de 
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l’Ajuntament, l’acord provisional durant el termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de 
l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si transcorre el període d’exposició pública sense 
que s’hagin presentat reclamacions, els acords provisionals es consideraran aprovats definitivament.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que ha vist que s’han incorporat les aportacions que varen fer a les 
comissions informatives. Diu que tenen un dubte en relació a l’article 36 de l’Ordenança, que diu que 
són obligacions dels ciutadans i ciutadanes, d’acord amb la definició de l’article 31: 
 
a) Fer la separació domiciliària i en els llocs de treball dels seus residus urbans segons les fraccions 
següents: 
 
- Fracció orgànica 
- Paper i cartó 
- Vidre 
- Envasos lleugers 
- Residus voluminosos 
- Residus perillosos 
- Restes de poda 
- Rebuig (residus no inclosos en els apartats anteriors) 
 
Explica que aquest article diu molt clar que són obligacions i això ho veu una mica contradictori amb 
l’article 6.4 de l’Ordenança núm. 7, reguladora de la taxa per recollida, transferència, transport i 
tractament dels residus sòlids urbans, segons el qual s’estableixen bonificacions de fins a un 12 %, 21 % 
i 40 %. Per tant, el portaveu del PSOE opina que, si són obligacions com diu aquesta Ordenança, no 
entenen com es pot bonificar una ordenança. Per això, diu que s’abstindran en la votació. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, exposa que tota la gent ha de complir aquesta Ordenança. Diu que ells 
rebaixarien el 25 % a totes les persones d’Artà i de la Colònia de Sant Pere i les penalitzaria en cas de 
no fer-ho. Diu que està d’acord amb la intervenció que ha fet el portaveu del PSOE, però diu que 
aplicarien a tothom un 25 % de rebaixa, en lloc del 8 %. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, demana que es deixi aquest punt damunt la taula, atesa la 
contradicció abans esmentada. Diu que s’abstendrà en la votació. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que si no lleven l’obligatorietat, no tendrà cap sentit llevar la 
bonificació. També opina deixar el punt damunt la taula. 
 
Finalment, els reunits decideixen deixar aquest punt damunt la taula. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que, abans d’entrar en discussió del proper punt de l’ordre del dia, 
vol manifestar que no estan disposats a participar d’aquesta votació ni discussió, ja que, com s’ha 
comprovat fins ara, i, atesa l’actitud de l’Equip de Govern i dels pressupostos que estan en vigor, poden 
veure que és simplement una comèdia. Diu que el PSOE no participarà d’aquest punt ni dels pròxims 
que facin referència a propostes d’ordre de demolició. 
 
 

2. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’ordre de demolició relativa a l’expedient 7/2013 

 
La secretària llegeix la proposta, que, copiada literalment, diu: 
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<<1. Vist l’estat de l’expedient de protecció de legalitat urbanística 2013/169-7, de conformitat amb el 
que disposen els articles 66.2 i 67 de la Llei 10/1990, de 23 d’octubre, de disciplina urbanística de les 
Illes Balears. 
 
2. Vist el Decret de Batlia de 17 de juliol de 2013, mitjançant el qual el batle, Sr. Jaume Alzamora 
Riera, delegà en el Ple de l’Ajuntament les competències sobre la resolució dels expedients de protecció 
de la legalitat urbanística. 
 
3. Vist que la secretària de l’expedient comunica a la Comissió Informativa general que correspon al Ple 
dictar l’ordre de demolició en els termes que tot seguit s’exposen, la qual cosa es fa constar als efectes 
que la Comissió pugui emetre, si així ho considera, el corresponent dictamen perquè sigui elevat a Ple. 
 
“Expedient de disciplina urbanística 2013/169-7 

 
A continuació, els regidors del PSOE i del PP, s’absenten momentàniament de la sessió plenària. 
 
Vist l’expedient de protecció de la legalitat urbanística núm. 2013/169-7, resulta que:   
 
Fets 
 
1. Segons l’acta d’inspecció formulada pels Serveis d’Inspecció Urbanística Municipals en data 21 de 
gener de 2013 i l’informe complementari de data 4 d’abril de 2013, al polígon 15, parcel·la 124, del 
terme municipal d’Artà, s’han realitzat obres consistents en  “Habitatge de 50,07 m2 dividit en: bany de 
4,05 m2, habitació de 14,43 m2, fet sobre edificació existent que ja surt a les fotografies aèries de l’any 
1989; sala amb altell de fusta de 16,38 m2, cuina de 15,21 m2 i escala exterior que puja a una terrassa de 
15,21 m2; porxo de 25,84 m2, cotxeria de 10,80 m2 i caseta per motor d’aigua de 3 m2” sense la llicència 
municipal d’obres. 
 
2. Per Decret de Batlia de 18 de febrer de 2013, notificat dia 25 de febrer de 2013, es va requerir a la 
persona interessada, en la seva condició de propietària de l’immoble, perquè sol·licitàs, en el termini de 
dos mesos comptadors des de la seva notificació, l’oportuna llicència municipal per legalitzar les obres 
esmentades amb l’advertiment que, transcorregut l’esmentat termini, si no s’instava l’expressada 
llicència o si la llicència fos denegada, l’instructor formularia proposta de restitució de l’immoble on 
s’han executat les obres il·legals al seu estat original a càrrec de l’obligat. 
 
3. Transcorregut el termini de dos mesos per sol·licitar la legalització d’aquestes obres, no es va 
sol·licitar cap tipus de llicència per a aquesta construcció. 
 
4. El 17 de juny de 2013 es va formular la Proposta de demolició de les obres que no han estat 
legalitzades, que fou degudament notificada en data 20 de juny de 2013. Es donà el termini de 10 dies 
per presentar les al·legacions que es creguessin oportunes contra la proposta de demolició de les obres 
que s’havien duit a terme al polígon 15, parcel·la 124. No s’han presentat al·legacions a la proposta de 
demolició. 
 
5. A dia d’avui les obres objecte d’aquest expedient no han estat legalitzades, ni consta que s’hagi 
presentat cap projecte de legalització. 
 
Fonaments de dret  
 
1. De conformitat amb l’establert a l’article 67.1 de la Llei 10/1990, una vegada transcorregut el termini 
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de deu dies sense que es presentin al·legacions, o desestimades aquestes, l’Ajuntament ha d’acordar la 
demolició de les obres, i concedir als interessats un termini a aquest efecte, adequat a les circumstàncies 
del cas, per procedir directament a la seva demolició, amb l’advertiment que l’Ajuntament ho executarà 
subsidiàriament en cas d’incompliment. 
 
Per tot això, es proposa al Ple l’adopció dels següents  
 
Acords:  
 
1. Ordenar al propietari de la parcel·la 124 del polígon 15 del terme municipal d’Artà la demolició de 
les obres consistents en “Habitatge de 50,07 m2 dividit en: bany de 4,05 m2, habitació de 14,43 m2, fet 
sobre edificació existent que ja surt a les fotografies aèries de l’any 1989; sala amb altell de fusta de 
16,38 m2, cuina de 15,21 m2 i escala exterior que puja a una terrassa de 15,21 m2; porxo de 25,84 m2, 
cotxeria de 10,80 m2 i caseta per motor d’aigua de 3 m2”, que s’han executat sense llicència municipal a 
la parcel·la esmentada, i restaurar d’aquesta manera la realitat física alterada al seu estat original. 
 
La demolició s’haurà de realitzar prèvia obtenció de la corresponent llicència que s’ha de sol·licitar en 
el termini màxim d’un mes, comptador des de la notificació de l’acord de demolició. Les obres 
d’enderrocament s’hauran d’executar en el termini màxim de quatre mesos, comptadors des de la 
concessió de la llicència. 
 
2. Advertir a l’interessat, obligat a demolir, que, en cas d’incompliment de l’ordre de demolició en el 
termini fixat o en cas de realització de tasques que no s’ajusti a les determinacions d’aquesta ordre de 
demolició, l’Ajuntament durà a terme la demolició, a costa de l’obligat pel sistema d’execució 
subsidiària, conforme a la normativa en vigor. 
 
3. Notificar degudament aquest acord de demolició als interessats en forma legal.”>> 
 
El batle diu que s’abstendrà en la votació. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, demana la votació nominal, tal com estableix l’article 94 de la 
Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal de règim local de les Illes Balears. 
 
Tot seguit, els reunits sotmeten a votació la possibilitat d’utilitzar el sistema de votació nominal, la qual, 
per 1 vot a favor (I. Verds) i 6 en contra (UIA i PI), no resulta aprovat per manca de quòrum en la 
votació. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que votarà a favor de la proposta, perquè diu que té motius 
polítics i morals per fer-ho. Opina que el que es fa deslegitima l’aplicació d’altres lleis. 
 
A continuació, els reunits acorden, per 1 vot a favor (I. Verds) i 6 abstencions (UIA i PI): 
 
1. Ordenar al propietari de la parcel·la 124 del polígon 15 del terme municipal d’Artà la demolició de 
les obres consistents en “Habitatge de 50,07 m2 dividit en: bany de 4,05 m2, habitació de 14,43 m2, fet 
sobre edificació existent que ja surt a les fotografies aèries de l’any 1989; sala amb altell de fusta de 
16,38 m2, cuina de 15,21 m2 i escala exterior que puja a una terrassa de 15,21 m2; porxo de 25,84 m2, 
cotxeria de 10,80 m2 i caseta per motor d’aigua de 3 m2”, que s’han executat sense llicència municipal a 
la parcel·la esmentada, i restaurar d’aquesta manera la realitat física alterada al seu estat original. 
 
La demolició s’haurà de realitzar prèvia obtenció de la corresponent llicència que s’ha de sol·licitar en 
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el termini màxim d’un mes, comptador des de la notificació de l’acord de demolició. Les obres 
d’enderrocament s’hauran d’executar en el termini màxim de quatre mesos, comptadors des de la 
concessió de la llicència. 
 
2. Advertir a l’interessat, obligat a demolir, que, en cas d’incompliment de l’ordre de demolició en el 
termini fixat o en cas de realització de tasques que no s’ajusti a les determinacions d’aquesta ordre de 
demolició, l’Ajuntament durà a terme la demolició, a costa de l’obligat pel sistema d’execució 
subsidiària, conforme a la normativa en vigor. 
 
3. Notificar degudament aquest acord de demolició als interessats en forma legal. 
 
 

3. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’ordre de demolició relativa a l’expedient 8/2013 

 
La secretària de l’Ajuntament llegeix la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<1. Vist l’estat de l’expedient de protecció de legalitat urbanística 2013/130-8, de conformitat amb el 
que disposen els articles 66.2 i 67 de la Llei 10/1990, de 23 d’octubre, de disciplina urbanística de les 
Illes Balears. 
 
2. Vist el Decret de Batlia de data 17 de juliol de 2013, mitjançant el qual el batle, Sr. Jaume Alzamora 
Riera, delegà en el Ple de l’Ajuntament les competències sobre la resolució dels expedients de protecció 
de la legalitat urbanística. 
 
3. Vist que la secretària de l’expedient comunica a la Comissió Informativa general que correspon al Ple 
dictar l’ordre de demolició en els termes que tot seguit s’exposen, la qual cosa es fa constar als efectes 
que la Comissió pugui emetre, si així ho considera, el corresponent dictamen perquè sigui elevat a Ple. 
 
“Expedient de disciplina urbanística 2013/130-8 

 
Vist l’expedient de protecció de la legalitat urbanística núm. 2013/130-8, resulta que:   
 
Fets 
 
1. Segons l’acta d’inspecció formulada pels Serveis d’Inspecció Urbanística Municipals en data 10 de 
desembre de 2012, al  polígon 12, parcel·la 5, del terme municipal d’Artà, s’han realitzat obres 
consistents en “Magatzem dedicat a la reparació de maquinària agrícola (és ampliació d’un magatzem 
anterior que abans tenia 64 m2 i ara, 210 m2, on només s’han conservat del magatzem anterior, on ja es 
va obrir l’expedient de disciplina urbanística 28/2003,  una paret i un pilar)” sense la llicència municipal 
d’obres. 
 
2. Per Decret de Batlia de 18 de febrer de 2013, notificat dia 26 de febrer de 2013, es va requerir a 
l’empresa interessada, en la seva condició de promotora de l’immoble, perquè sol·licitàs, en el termini 
de dos mesos comptadors des de la seva notificació, l’oportuna llicència municipal per legalitzar les 
obres esmentades amb l’advertiment que, transcorregut l’esmentat termini, si no s’instava l’expressada 
llicència o si la llicència fos denegada, l’instructor formularia proposta de restitució de l’immoble on 
s’han executat les obres il·legals al seu estat original a càrrec de l’obligat. 
 
3. Transcorregut el termini de dos mesos per sol·licitar la legalització d’aquestes obres, no es va 
sol·licitar cap tipus de llicència per a aquesta construcció. 
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4. L’1 de juliol de 2013 es va formular la Proposta de demolició de les obres que no han estat 
legalitzades, que fou degudament notificada en data 3 de juliol de 2013. Es donà el termini de 10 dies 
per presentar les al·legacions que es creguessin oportunes contra la proposta de demolició de les obres 
que s’havien duit a terme al polígon 12, parcel·la 5. No s’ha presentat cap tipus d’al·legació a la 
proposta de demolició. 
 
5. A dia d’avui les obres objecte d’aquest expedient no han estat legalitzades, ni consta que s’hagi 
presentat cap projecte de legalització. 
 

Fonaments de dret  
 
1. De conformitat amb l’establert a l’article 67.1 de la Llei 10/1990, una vegada transcorregut el termini 
de deu dies sense que es presentin al·legacions, o desestimades aquestes, l’Ajuntament ha d’acordar la 
demolició de les obres, i concedir als interessats un termini a aquest efecte, adequat a les circumstàncies 
del cas, per procedir directament a la seva demolició, amb l’advertiment que l’Ajuntament ho executarà 
subsidiàriament en cas d’incompliment. 
 
Per tot això, es proposa al Ple l’adopció dels següents  
 
Acords:  
 
1. Ordenar al promotor de la parcel·la 5 del polígon 12 del terme municipal d’Artà la demolició de les 
obres consistents en “Magatzem dedicat a la reparació de maquinària agrícola (és ampliació d’un 
magatzem anterior que abans tenia 64 m2 i ara, 210 m2, on només s’han conservat del magatzem 
anterior, on ja es va obrir l’expedient de disciplina urbanística 28/2003,  una paret i un pilar)”, que s’han 
executat sense llicència municipal a la parcel·la esmentada, i restaurar d’aquesta manera la realitat física 
alterada al seu estat original. 
 
La demolició s’haurà de realitzar prèvia obtenció de la corresponent llicència que s’ha de sol·licitar en 
el termini màxim d’un mes, comptador des de la notificació de l’acord de demolició. Les obres 
d’enderrocament s’hauran d’executar en el termini màxim de tres mesos, comptadors des de la 
concessió de la llicència. 
 
2. Advertir l’interessat, obligat a demolir, que, en cas d’incompliment de l’ordre de demolició en el 
termini fixat o en cas de realització de tasques que no s’ajustin a les determinacions d’aquesta ordre de 
demolició, l’Ajuntament durà a terme la demolició, a costa de l’obligat pel sistema d’execució 
subsidiària, conforme a la normativa en vigor. 
 
3. Notificar degudament aquest acord de demolició als interessats en forma legal.”>> 
 
Seguidament, els reunits acorden, per 1 vot a favor (I. Verds) i 6 abstencions (UIA i PI): 
 
1. Ordenar al promotor de la parcel·la 5 del polígon 12 del terme municipal d’Artà la demolició de les 
obres consistents en “Magatzem dedicat a la reparació de maquinària agrícola (és ampliació d’un 
magatzem anterior que abans tenia 64 m2 i ara, 210 m2, on només s’han conservat del magatzem 
anterior, on ja es va obrir l’expedient de disciplina urbanística 28/2003,  una paret i un pilar)”, que s’han 
executat sense llicència municipal a la parcel·la esmentada, i restaurar d’aquesta manera la realitat física 
alterada al seu estat original. 
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La demolició s’haurà de realitzar prèvia obtenció de la corresponent llicència que s’ha de sol·licitar en 
el termini màxim d’un mes, comptador des de la notificació de l’acord de demolició. Les obres 
d’enderrocament s’hauran d’executar en el termini màxim de tres mesos, comptadors des de la 
concessió de la llicència. 
 
2. Advertir l’interessat, obligat a demolir, que, en cas d’incompliment de l’ordre de demolició en el 
termini fixat o en cas de realització de tasques que no s’ajustin a les determinacions d’aquesta ordre de 
demolició, l’Ajuntament durà a terme la demolició, a costa de l’obligat pel sistema d’execució 
subsidiària, conforme a la normativa en vigor. 
 
3. Notificar degudament aquest acord de demolició als interessats en forma legal. 
 
 
4. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’ordre de demolició relativa a l’expedient 10/2013 
 
La secretària de l’Ajuntament llegeix la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<1. Vist l’estat de l’expedient de protecció de legalitat urbanística 2013/264-10, de conformitat amb el 
que disposen els articles 66.2 i 67 de la Llei 10/1990, de 23 d’octubre, de disciplina urbanística de les 
Illes Balears. 
 
2. Vist el Decret de Batlia de data 17 de juliol de 2013, mitjançant el qual el batle, Sr. Jaume Alzamora 
Riera, delegà en el Ple de l’Ajuntament les competències sobre la resolució dels expedients de protecció 
de la legalitat urbanística. 
 
3. Vist que la secretària de l’expedient comunica a la Comissió Informativa general que correspon al Ple 
dictar l’ordre de demolició en els termes que tot seguit s’exposen, la qual cosa es fa constar als efectes 
que la Comissió pugui emetre, si així ho considera, el corresponent dictamen perquè sigui elevat a Ple. 
 
<<Expedient de disciplina urbanística 2013/264-10 

 
Vist l’expedient de protecció de la legalitat urbanística núm. 2013/264-10, resulta que:   
 
Fets 
 
1. Segons l’acta d’inspecció formulada pels Serveis d’Inspecció Urbanística Municipals en data 7 de 
febrer de 2013, al polígon 12, parcel·la 17, del terme municipal d’Artà, s’han realitzat obres consistents 
en “Habitatge d’aprox. 100 m2 amb una terrassa d’aprox. 43 m2 elevada sobre el terreny aprox. 1,5 m” 
sense la llicència municipal d’obres. 
 
2. Per Decret de Batlia de 25 de febrer de 2013, notificat dia 8 de març de 2013, es va requerir a la 
persona interessada, en la seva condició de propietària de l’immoble, perquè sol·licitàs, en el termini de 
dos mesos comptadors des de la seva notificació, l’oportuna llicència municipal per legalitzar les obres 
esmentades amb l’advertiment que, transcorregut l’esmentat termini, si no s’instava l’expressada 
llicència o si la llicència fos denegada, l’instructor formularia proposta de restitució de l’immoble on 
s’han executat les obres il·legals al seu estat original a càrrec de l’obligat. 
 
3. Transcorregut el termini de dos mesos per sol·licitar la legalització d’aquestes obres, no es va 
sol·licitar cap tipus de llicència per a aquesta construcció. 
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4. El 9 de juliol de 2013 es va formular la Proposta de demolició de les obres que no han estat 
legalitzades, que fou degudament notificada en data 11 de juliol de 2013. Es donà el termini de 10 dies 
per presentar les al·legacions que es creguessin oportunes contra la proposta de demolició de les obres 
que s’havien duit a terme al polígon 12, parcel·la 17. No s’ha presentat cap tipus d’al·legació a la 
proposta de demolició. 
 
5. A dia d’avui les obres objecte d’aquest expedient no han estat legalitzades, ni consta que s’hagi 
presentat cap projecte de legalització. 
 
Fonaments de dret  
 
1. De conformitat amb l’establert a l’article 67.1 de la Llei 10/1990, una vegada transcorregut el termini 
de deu dies sense que es presentin al·legacions, o desestimades aquestes, l’Ajuntament ha d’acordar la 
demolició de les obres, i concedir als interessats un termini a aquest efecte, adequat a les circumstàncies 
del cas, per procedir directament a la seva demolició, amb l’advertiment que l’Ajuntament ho executarà 
subsidiàriament en cas d’incompliment. 
 
Per tot això, es proposa al Ple l’adopció dels següents  
 
Acords:  
 
1. Ordenar al propietari de la parcel·la 17 del polígon 12 del terme municipal d’Artà la demolició de les 
obres consistents en “Habitatge d’aprox. 100 m2 amb una terrassa d’aprox. 43 m2 elevada sobre el 
terreny aprox. 1,5 m”, que s’han executat sense llicència municipal a la parcel·la esmentada, i restaurar 
d’aquesta manera la realitat física alterada al seu estat original. 
 
La demolició s’haurà de realitzar prèvia obtenció de la corresponent llicència que s’ha de sol·licitar en 
el termini màxim d’un mes, comptador des de la notificació de l’acord de demolició. Les obres 
d’enderrocament s’hauran d’executar en el termini màxim de tres mesos, comptadors des de la 
concessió de la llicència. 
 
2. Advertir l’interessat, obligat a demolir, que, en cas d’incompliment de l’ordre de demolició en el 
termini fixat o en cas de realització de tasques que no s’ajustin a les determinacions d’aquesta ordre de 
demolició, l’Ajuntament durà a terme la demolició, a costa de l’obligat pel sistema d’execució 
subsidiària, conforme a la normativa en vigor. 
 
3. Notificar degudament aquest acord de demolició als interessats en forma legal.”>> 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, demana un informe a la secretària de la possible comissió d’un 
delicte de prevaricació per omissió. 
 
El portaveu del PI, Sr. Gili, diu que, mentre no tenguin un informe propi, es mantendran en la seva 
votació. 
 
El batle diu que no li consta que la secretària hagi xerrat de la possible comissió d’un delicte de 
prevaricació per omissió. Ho va dir el secretari accidental, diu el batle. Li diu, al portaveu d’I. Verds, Sr. 
Caldentey, que, si és tan conscient de la possible comissió d’un delicte, també ha de complir amb la 
seva obligació de denunciar els fets. 
 
El portaveu d’I.Verds, Sr. Caldentey, diu que entén que la informació que dóna el secretari accidental és 
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vàlida. Explica que la informació que va donar la secretària interventora en les comissions informatives 
no va contradir el que va dir el secretari accidental. Diu que, si el color polític fos un altre, ja hauria 
actuat. Denuncia que hi ha una llei que no es respecta i no es duu a terme l’execució subsidiària. 
 
A continuació, els reunits acorden, per 1 vot a favor (I. Verds) i 6 abstencions (UIA i PI): 
 
1. Ordenar al propietari de la parcel·la 17 del polígon 12 del terme municipal d’Artà la demolició de les 
obres consistents en “Habitatge d’aprox. 100 m2 amb una terrassa d’aprox. 43 m2 elevada sobre el 
terreny aprox. 1,5 m”, que s’han executat sense llicència municipal a la parcel·la esmentada, i restaurar 
d’aquesta manera la realitat física alterada al seu estat original. 
 
La demolició s’haurà de realitzar prèvia obtenció de la corresponent llicència que s’ha de sol·licitar en 
el termini màxim d’un mes, comptador des de la notificació de l’acord de demolició. Les obres 
d’enderrocament s’hauran d’executar en el termini màxim de tres mesos, comptadors des de la 
concessió de la llicència. 
 
2. Advertir l’interessat, obligat a demolir, que, en cas d’incompliment de l’ordre de demolició en el 
termini fixat o en cas de realització de tasques que no s’ajustin a les determinacions d’aquesta ordre de 
demolició, l’Ajuntament durà a terme la demolició, a costa de l’obligat pel sistema d’execució 
subsidiària, conforme a la normativa en vigor. 
 
3. Notificar degudament aquest acord de demolició als interessats en forma legal. 
 
 
A continuació, tornen a entrar els regidors del PSOE i del PP. 
 
5. Aprovació, si s’escau, de l’adhesió a les condicions econòmiques i resta de condicions previstes 

al conveni de col·laboració entre el Consell de Mallorca i Ecovidrio 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu. 
 
<<Atès l’article 25.2.l de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, i atès 
l’article 29.2.m de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, 
segons els quals la recollida de residus sòlids urbans és competència dels municipis de Mallorca. 
 
Atès que aquest ens local no ha realitzat una encomanda de gestió al Consell de Mallorca per a la gestió 
de la recollida selectiva de paper i cartó, vidre i envasos lleugers. 
 
Atès que la Direcció de Qualitat Ambiental i Litoral de la Conselleria de Medi Ambient del Govern 
balear va renovar l’autorització, com a entitat gestora del Sistema Integrat de Gestió d’Envasos de Vidre 
a la Sociedad Ecológica para el Reciclado de Envases de Vidrio (Ecovidrio) el 30 de juliol de 2010, 
concedida per 5 anys. 
 
Atès que el 8 febrer de 2011 es va signar un conveni marc entre la comunitat autònoma de les Illes 
Balears i Ecovidrio, amb vigència fins a la fi de l’autorització concedida.  
 
Atès que el 29 de novembre de 2012 es va signar un conveni de col·laboració entre el Consell de 
Mallorca i Ecovidrio. 
 
Atès que el punt 11 de l’annex I d’aquest Conveni expressa la possibilitat que les entitats locals de l’illa 
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de Mallorca que no tenguin encomanada la gestió de la recollida selectiva de la fracció vidre i envasos 
de vidre al Consell de Mallorca puguin adherir-se a les condicions econòmiques i resta de condicions 
previstes en aquest Conveni mitjançant un acord de Ple de la corporació municipal i una notificació a 
aquest efecte al Sistema Integrat de Gestió. 
 
Per tot això, es proposa al Ple d’aquesta corporació que adopti els següents 
 
Acords: 
 
1. Adherir-se a les condicions econòmiques i a la resta de condicions previstes en el Conveni de 
col·laboració entre el Consell de Mallorca i Ecovidrio de 29 de novembre de 2012, el qual s’adjunta a 
aquest acord. 

 
2. Notificar aquest acord al Sistema Integrat de Gestió, Ecovidrio, i al Consell de Mallorca.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, hi manifesta la seva conformitat. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, també hi manifesta la seva conformitat. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que hi votarà a favor. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Adherir-se a les condicions econòmiques i a la resta de condicions previstes en el Conveni de 
col·laboració entre el Consell de Mallorca i Ecovidrio de 29 de novembre de 2012, el qual s’adjunta a 
aquest acord. 

 
2. Notificar aquest acord al Sistema Integrat de Gestió, Ecovidrio, i al Consell de Mallorca. 
 
 
6. Aprovació, si s’escau, del Pla integral de turisme d’Artà 2014 

 
El portaveu del PI, Sr. Gili, diu que aquest document és una declaració d’intencions del que es pensa fer 
durant l’any 2014 en matèria de turisme. Diu que es tracta d’un document demanat per la Conselleria de 
Turisme. Així mateix, diu que és la continuïtat del Pla “Artà Sorprèn”. Comenta que es varen rebre dues 
propostes i que s’han incorporat al document: una de l’Associació Mallorca Accessible per a Tothom, 
en què es fan unes reflexiones generals sobre el tema de l’accessibilitat; i una altra del Club Aigua 
Esport, SL, en el sentit d’incloure les instal·lacions esportives com a recursos turístics. Explica que en 
les comissions informatives es varen presentar unes peticions, sobretot per part del PSOE, que s’han 
tengut en compte. I en relació a la petició que el PP va fer en les comissions informatives, referent al 
tema de les acampades, diu que s’estudiarà la forma legal per poder aplicar-ho. 
 
A continuació, explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Després de l’execució del Pla de dinamització turística “Artà Sorprèn”, finançat per Turespaña, la 
Conselleria de Turisme i l’Ajuntament d’Artà, és el moment de planificar les actuacions que donin 
continuïtat a tota la feina feta aquests darrers anys per tal de maximitzar la rendibilitat dels recursos 
econòmics i humans dels quals pot disposar l’Ajuntament. 
 
Per altra banda, des de la Mesa de Batles pel Turisme, promoguda per la Conselleria de Turisme, s’insta 
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els ajuntaments a planificar les actuacions de promoció turística amb la màxima antelació possible per 
tal de poder coordinar-les amb les actuacions pròpies de l’ATB i que ambdues administracions puguin 
també rendibilitzar els seus recursos al màxim. 
 
En conseqüència, es proposa al Ple que adopti els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Aprovar el Pla integral de turisme d’Artà 2014. 
 
2. Notificar l’aprovació del Pla a la Conselleria de Turisme i Esports i a l’Agència de Turisme de les 
Illes Balears.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que no estan segurs que totes les accions que hi ha tenguin la seva 
dotació pressupostària. Diu que també veu que moltes propostes depenen d’entitats o organismes 
superiors i, per tant, no en tenen cap seguretat que es puguin fer. Diu que enyoren una aposta decidida 
per la conservació del nostre patrimoni. Opina que a la pàgina 6, on posa camp de futbol, també posaria 
futbol 11. Demana al regidor de Turisme, ja que la Regidoria d’Esports no pareix que hi tengui gaire 
interès, que es posi en contacte amb el concessionari del projecte del pàdel per veure si es pot iniciar el 
projecte. Finalment, diu que donarà un vot de confiança, que farà un seguiment del pla i que hi votarà a 
favor. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que també donarà un vot de confiança i que hi votarà a favor. Diu 
que varen demanar la inclusió del tema de les acampades. Diu que esperaran  que els pugui donar 
aquesta alegria. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, manifesta la seva obsessió pel patrimoni històric i  cultural. Opina 
que fan propostes que s’accepten, però que no veu materialitzades. Diu que no ha vist incorporat el tema 
del turisme amb cans. 
 
El regidor de Turisme, Sr. Gili, diu que agraeix el suport donat a aquest Pla. Comenta que modificarà 
allò demanat pel PSOE i que treballarà amb el que ha demanat el portaveu d’I. Verds.  
 
Seguidament, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar el Pla integral de turisme d’Artà 2014. 
 
2. Notificar l’aprovació del Pla a la Conselleria de Turisme i Esports i a l’Agència de Turisme de les 
Illes Balears. 
 
 
7. Aprovació, si s’escau, de l’adjudicació del contracte de la gestió del servei públic dels 

cementeris d’Artà i de la Colònia de Sant Pere 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<La Mesa de Contractació per a l’adjudicació del contracte de gestió del servei públic dels cementeris 
d’Artà i de la Colònia de Sant Pere amb tramitació urgent, reunida el passat dia 13 de gener de 2014, va 
proposar a l’òrgan de contractació l’adjudicació del contracte a la proposició presentada per l’empresa 
Muntaner Ribot, SL, amb CIF núm. B 07683410, única empresa presentada a aquest procés de 
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contractació, una vegada vist l’informe de valoració tècnica, vista la valoració dels criteris  que depenen 
d’un judici de valor (sobre 2) i dels criteris que es valoren de forma automàtica (sobre 3), i vist que la 
seva oferta compleix amb els requisits establerts en els plecs de clàusules administratives particulars i 
els plecs de prescripcions tècniques. 
 
Per tot això, es proposa al Ple que adopti els següents 
 
ACORDS: 
 
1.  Adjudicar a l’empresa Muntaner Ribot, SL, titular del CIF núm. B07683410, i amb domicili a 
Capdepera, carrer de s’Alzinar, 18, CP 07580, el contracte de gestió del servei públic dels cementeris 
d’Artà i de la Colònia de Sant Pere, mitjançant procediment obert, en funció de diversos criteris 
d’adjudicació, tramitació urgent, per la quantitat de 6.000 € mensuals, més 1.260 € mensuals en 
concepte d’IVA i amb sujecció a les condicions assenyalades en l’oferta presentada. 
 
2. Notificar a l’empresa Muntaner Ribot, titular del CIF núm. B07683410, i amb domicili a Capdepera, 
carrer de s’Alzinar, 18, CP 07580, l’adjudicació del contracte i comunicar-li que, tal com estableix la 
clàusula vintena del Plec de clàusules administratives particulars, es durà a terme la formalització del 
contracte amb la seva signatura en el termini màxim dels 15 dies següents a aquell en què la part 
adjudicatària rebi l’adjudicació del contracte. 
 
3. Comunicar a l’empresa Muntaner Ribot, SL, que, prèviament a la formalització del contracte, ha de 
presentar la còpia de la pòlissa d’assegurança de responsabilitat civil que està obligada a subscriure i del 
primer rebut de la prima, segons el que estableix la clàusula vint-i-novena del Plec de clàusules 
administratives particulars. 
 
4. Publicar la formalització del contracte del servei públic dels cementeris d’Artà i de la Colònia de Sant 
Pere en el Perfil del contractant. 
 
5. Comunicar les dades bàsiques del contracte al Registre de Contractes del Sector Públic, de 
conformitat amb el que estableix l’article 308.3 de la Llei 30/2007, de 30 d’octubre, de contractes del 
sector públic.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que no hi té res a dir. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que hi votarà a favor. Opina que es faran unes millores importants. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que va votar en contra de les bases que varen regir el 
procediment, per potenciar la privatització del servei. Però diu que hi votarà a favor, atès que aquest 
procediment s’ha fet correctament. 
 
Seguidament, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1.  Adjudicar a l’empresa Muntaner Ribot, SL, titular del CIF núm. B07683410, i amb domicili a 
Capdepera, carrer de s’Alzinar, 18, CP 07580, el contracte de gestió del servei públic dels cementeris 
d’Artà i de la Colònia de Sant Pere, mitjançant procediment obert, en funció de diversos criteris 
d’adjudicació, tramitació urgent, per la quantitat de 6.000 € mensuals, més 1.260 € mensuals en 
concepte d’IVA i amb sujecció a les condicions assenyalades en l’oferta presentada. 
 
2. Notificar a l’empresa Muntaner Ribot, titular del CIF núm. B07683410, i amb domicili a Capdepera, 
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carrer de s’Alzinar, 18, CP 07580, l’adjudicació del contracte i comunicar-li que, tal com estableix la 
clàusula vintena del Plec de clàusules administratives particulars, es durà a terme la formalització del 
contracte amb la seva signatura en el termini màxim dels 15 dies següents a aquell en què la part 
adjudicatària rebi l’adjudicació del contracte. 
 
3. Comunicar a l’empresa Muntaner Ribot, SL, que, prèviament a la formalització del contracte, ha de 
presentar la còpia de la pòlissa d’assegurança de responsabilitat civil que està obligada a subscriure i del 
primer rebut de la prima, segons el que estableix la clàusula vint-i-novena del Plec de clàusules 
administratives particulars. 
 
4. Publicar la formalització del contracte del servei públic dels cementeris d’Artà i de la Colònia de Sant 
Pere en el Perfil del contractant. 
 
5. Comunicar les dades bàsiques del contracte al Registre de Contractes del Sector Públic, de 
conformitat amb el que estableix l’article 308.3 de la Llei 30/2007, de 30 d’octubre, de contractes del 
sector públic. 
 
 
8. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern municipal per sol·licitar 

l’aplicació d’un tipus d’IVA superreduït a cultura i material escolar 
 
El batle explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

 
L’IVA del 21 % fixat a la cultura ha provocat una contenció en el consum de productes culturals i en 
l’assistència a espectacles culturals per part de la ciutadania i tampoc no ha reportat la recaptació 
planificada. Ha repercutit negativament en la producció, la distribució i l’exportació de béns i activitats 
culturals, i ha contribuït a la destrucció d’ocupació i a l’empobriment cultural de les Illes Balears i la 
resta de l’Estat.  
 
L’increment de l’IVA general del 18 al 21 % ha afectat projectes culturals emergents, com per exemple 
els llibres electrònics, entrades d’espectacles, cinemes, teatres, concerts, museus, exposicions i la 
facturació d’altres serveis culturals, la qual cosa ha reduït la disponibilitat de recursos dels ciutadans, 
que han limitat encara més el seu pressupost per a cultura. És urgent reconèixer la rendibilitat social i 
educativa del sector de la cultura, i reclamar, per a les Illes Balears i l’Estat, l’excepció cultural que 
protegeixi la diversitat, potenciï la creació i estimuli la participació dels ciutadans en la vida cultural. 
 
Així mateix, els professionals de la cultura reivindiquen l’establiment d’un IVA “unificat i superreduït” 
per al sector de la cultura, que garanteixi la diversitat, estimuli la participació i permeti que el sector 
desenvolupi tot el seu potencial, i contribueixi a la recuperació econòmica a curt i mig termini. 
 
Material escolar 

 
Els dos darrers inicis de cursos escolars han vengut acompanyats de la pujada brutal de l’IVA en el 
material escolar. La major pujada dels impostos va recaure en el material necessari per al curs escolar 
dels més petits, que va suposar passar de l’IVA superreduït del 4 % a l’IVA general del 21 %. 
  
Pujaren fins a 17 punts els impostos d’agendes, cartolines i blocs de manualitats, compassos, paper de 
colors i de manualitats, plastilina, pasta de modelatge, llapis de cera, pintures, “témperes”, quaderns 
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d’espiral, rotllos de plàstic per folrar llibres i les motxilles infantils i juvenils. També  material didàctic 
d’ús escolar com els puzles i altres jocs didàctics i “mecanos” o de construcció. En definitiva, una 
decisió errònia que ha provocat dificultats molt importants per a les famílies amb nins i nines que van a 
escola. 
 
Per tot això, des de l’Equip de Govern, proposam al Ple de l’Ajuntament que adopti la següent 
 
PROPOSTA D’ACORD: 
  
1. Instar el Govern de l’Estat espanyol a establir de forma immediata un IVA superreduït del 4 % per al 
sector de la cultura i el material escolar. 
 
2. Remetre l’acord al Govern de l’Estat espanyol.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que està totalment d’acord amb la moció. Opina que, en relació al 
material escolar, ha estat greu la pujada de l’IVA, però que també ha estat greu la baixada de l’import de 
les beques. Diu que hi votarà a favor. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que si ells poguessin reduir l’IVA, ho farien. Considera que és molt 
acceptable aquesta moció. Diu que hi votarà a favor. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, mostra la seva alegria pel seny demostrat pel PP. Diu que votarà a 
favor de la moció. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Instar el Govern de l’Estat espanyol a establir de forma immediata un IVA superreduït del 4 % per al 
sector de la cultura i el material escolar. 
 
2. Remetre l’acord al Govern de l’Estat espanyol. 
 
 
9. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern municipal i el grup 

municipal PSOE relativa als símbols d’interès local i a favor de la llibertat d’expressió 
 
El batle llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<L’article 4 de la Llei sobre l’ús dels símbols institucionals de les Illes Balears, aprovada pel 
Parlament de les Illes Balears en sessió de 19 de desembre, estableix una prohibició genèrica a l’ús de 
símbols en els mobles i immobles afectes als serveis públics propis de la comunitat autònoma de les 
Illes Balears, exceptuant-ne els oficials, per exemple les banderes, ensenyes, escuts i “altres símbols 
distintius” acordats per les corporacions locals. 
 
Així mateix, l’apartat 2 b de l’article 4 de la Llei sobre l’ús dels símbols, també permet aquells altres 
símbols “representatius de declaracions oficials d’interès local, autonòmic, nacional o internacional”.  
 
L’Estatut d’Autonomia (article 88.1), la Constitució espanyola (article 20.1), la Declaració de drets 
humans, els pactes internacionals de drets civils i polítics i de drets econòmics, socials i culturals, i la 
Convenció europea de drets de l’home i llibertats fonamentals, consagren, com un dret 
fonamental, expressar i difondre lliurement els pensaments, les idees i les opinions mitjançant la 
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paraula, l’escriptura o qualsevol altre mitjà de reproducció. La Constitució precisa que “l’exercici 
d’aquest dret no podrà ser restringit per mitjà de cap tipus de censura prèvia”. 
 
Els ajuntaments, com a poders públic, tenen el deure de respectar, protegir i promoure els drets 
fonamentals, entre ells el de la llibertat d’expressió i el dret a la participació plural de la societat civil 
en la vida pública, a opinar, a dissentir i a manifestar qualsevol desacord a través de diferents formes 
expressives. 
 
La senyera de les quatre barres és un símbol tradicional de la identitat de Mallorca i de les Illes Balears, 
i forma part del patrimoni simbòlic d’Artà, formant part, per exemple, de l’escut present a distints 
monuments, com ara els edificis de Sa Nostra i de La Caixa; o al famós quadre del pintor Mestre (fill) 
que Rafel Blanes Tolosa va entregar al santuari de Sant Salvador; i a activitats i actes del municipi, per 
la qual cosa escau declarar-lo formalment com a símbol d’interès local als efectes de l’article 4 de la 
Llei de símbols. 
 
Després de la recuperació de les llibertats democràtiques, juntament amb altres símbols, les quatre 
barres roges sobre fons groc han esdevingut símbol de cultura, de la llengua catalana, pròpia de les Illes 
Balears segons diu el nostre Estatut. 
 
Així mateix, moltes escoles han adoptat un llaç amb la senyera de les quatre barres com a expressió de 
compromís amb la llengua catalana i la seva normalització. Per la qual cosa, aquest ajuntament, a fi de 
preservar-los de la ignomínia d’una censura prèvia governamental, i respectar la seva llibertat, sigui per 
aquest símbol en concret o pels que considerin adients en la seva tasca cívica i educativa, declara també 
símbols d’interès local els símbols que aprovin els consells escolars dels centres escolars. 
 
Igualment, i relacionat amb la polèmica dels símbols, cal destacar la preocupant aparició de símbols 
d’origen feixista, incitadors a l’odi i defensors de valors clarament contraris al nostre ordenament 
constitucional que el nostre municipi creu que ha de prohibir, en defensa precisament dels valors de la 
democràcia i la Constitució. 
 
La declaració de símbol oficial d’interès local per part de l’Ajuntament del llaç quadribarrat o de 
qualsevol altre símbol expressió de la llibertat de consciència i de la llibertat ideològica, ha de tenir 
l’efecte de permetre l’ús d’aquest símbols sense la necessitat de cap autorització prèvia de la conselleria 
competent, i poden ser penjats a tots els edificis afectats als serveis públics de la comunitat autònoma de 
les Illes Balears ubicats en el seu municipi. La declaració de símbol oficial d’interès local circumscrit a 
un centre escolar té l’efecte d’alliberar el centre de la censura prèvia governamental pel que fa a l’ús del 
símbol en el propi centre o en les seves activitats. 
 
Per tot això, l’Ajuntament d’Artà proposa l’adopció dels següents  
 
ACORDS: 
 
1. Declarar la senyera de les quatre barres (incloent-hi el llaç quadribarrat) com a símbol oficial 
d’interès local als efectes de l’apartat 2 b de l’article 4 de la Llei sobre l’ús dels símbols oficials de la 
comunitat autònoma de les Illes Balears, de manera que podrà ser exhibit a qualsevol espai públic del 
municipi sense cap necessitat d’autoritzacions prèvies. 
 
2. Declarar com a símbols oficials d’interès local totes aquelles manifestacions simbòliques aprovades 
pels consells escolars dels centres escolars del municipi als efectes d’atorgar-los el caràcter de símbol 
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permès per al centre escolar corresponent, alliberant-lo de l’autorització prèvia establerta a l’article 4, 
apartat 2 b.  
 
3. Rebutjar les ingerències competencials amb l’aprovació del decret presentat pel Govern de les Illes 
Balears a la Llei 9/2013, sobre l’ús dels símbols institucionals de les Illes Balears.  
 
4. Instar el batle o regidor en qui delegui a assistir, manifestar-se i votar d’acord amb la postura 
expressada pel Ple de l’Ajuntament a qualsevol dels fòrums i organismes on sigui escaient i hi siguin 
convocats, sempre que actuïn en representació de l’Ajuntament.  
 
5. Instar el Govern de les Illes Balears a retirar de manera immediata el decret que afecta l’autonomia de 
les corporacions locals. 
 
6. Informar els centres educatius que poden tenir la senyera penjada perquè és un símbol local oficial; i 
informar-los que, en el cas que les direccions del centre tenguin algun problema legal per aquest fet, 
l’Ajuntament els auxiliarà. 
 
7. Prohibir l’exhibició, per part de particulars o entitats associatives, en espais públics de simbologia 
que inciti a l’odi, que exalti o representi dictadures, contràries als valors democràtics de la Constitució 
espanyola. 
 
8. Establir les mesures necessàries per al correcte compliment d’aquests acords. 
 
9. Remetre còpia d’aquest acord al Govern de les Illes Balears, al Consell de Mallorca i a la Delegació 
del Govern d’Espanya a Palma.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Estam tristos per haver de presentar aquesta moció, perquè això vol dir que segueix la repressió per 
part del Govern de la comunitat autònoma.  
 
És una llàstima, perquè no sols ara es reprimeix la comunitat educativa sinó que també s’està atemptant 
contra l’autonomia dels municipis i dels batles. S’amenaça els directors o responsables dels béns 
mobles o immobles amb multes de fins a 10.000 euros. Això és talment una dictadura i una repressió a 
la llibertat d’expressió. 
 
Com s’ho fa el govern del Sr. Bauzá que la majoria de lleis són recorregudes. L’actual llei de símbols ha 
estat recorreguda. 
 
CCOO ja ha sol·licitat al relator de Nacions Unides, que vetlla per la protecció del dret a la llibertat 
d’expressió, que investigui si aquesta Llei de símbols vulnera aquest dret. El PSIB-PSOE ha manifestat 
que durà el decret que amplia la Llei de símbols a al Tribunal Contenciós Administratiu. També la 
FELIB presentarà al·legacions al decret que desplega la llei. 
 
Per acabar, voldria citar un paràgraf d’un article que va sortir al Diario de Mallorca d’un company de 
partit, que diu el següent: 
 
“Però no perdem de vista que el debat sobre la Llei de símbols és un debat sobre la llibertat, ho vàrem 
dir al Parlament, ho deia el Consell Consultiu al seu informe inicial, alertant que la censura prèvia 
ideada pel Govern atemptava contra la llibertat d’expressió. Per si teníem dubtes, el decret esmentat, al 
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seu article 3, quan defineix símbol ho fa amb tota l’extensió que se li ha acudit: ‘qualsevol representació 
sensorialment perceptible d’una realitat. Pot tractar-se de manifestacions de tipus gràfiques, 
vexil·lològiques i sonores, com també qualsevol altre de diferent naturalesa, sigui quin sigui el seu 
suport’. No estam davant una ‘guerra de les banderes’, no estam davant una prohibició de la senyera 
catalana (que també) sinó que és un atac en tota regla a una de les nostres llibertats civils més preuades, 
una llibertat fonamental, és un atemptat, en definitiva, contra la pròpia democràcia.” 
 
Per tot això, hi votarem a favor.>> 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que votarà en contra de la moció. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que hi votarà a favor: 
 
Seguidament, els reunits acorden, per 10 vots a favor (UIA, PI, PSOE i I. Verds) i 3 vots en contra (PP): 
 
1. Declarar la senyera de les quatre barres (incloent-hi el llaç quadribarrat) com a símbol oficial 
d’interès local als efectes de l’apartat 2 b de l’article 4 de la Llei sobre l’ús dels símbols oficials de la 
comunitat autònoma de les Illes Balears, de manera que podrà ser exhibit a qualsevol espai públic del 
municipi sense cap necessitat d’autoritzacions prèvies. 
 
2. Declarar com a símbols oficials d’interès local totes aquelles manifestacions simbòliques aprovades 
pels consells escolars dels centres escolars del municipi als efectes d’atorgar-los el caràcter de símbol 
permès per al centre escolar corresponent, alliberant-lo de l’autorització prèvia establerta a l’article 4, 
apartat 2 b.  
 
3. Rebutjar les ingerències competencials amb l’aprovació del decret presentat pel Govern de les Illes 
Balears a la Llei 9/2013, sobre l’ús dels símbols institucionals de les Illes Balears.  
 
4. Instar el batle o regidor en qui delegui a assistir, manifestar-se i votar d’acord amb la postura 
expressada pel Ple de l’Ajuntament a qualsevol dels fòrums i organismes on sigui escaient i hi siguin 
convocats, sempre que actuïn en representació de l’Ajuntament.  
 
5. Instar el Govern de les Illes Balears a retirar de manera immediata el decret que afecta l’autonomia de 
les corporacions locals. 
 
6. Informar els centres educatius que poden tenir la senyera penjada perquè és un símbol local oficial; i 
informar-los que, en el cas que les direccions del centre tenguin algun problema legal per aquest fet, 
l’Ajuntament els auxiliarà. 
 
7. Prohibir l’exhibició, per part de particulars o entitats associatives, en espais públics de simbologia 
que inciti a l’odi, que exalti o representi dictadures, contràries als valors democràtics de la Constitució 
espanyola. 
 
8. Establir les mesures necessàries per al correcte compliment d’aquests acords. 
 
9. Remetre còpia d’aquest acord al Govern de les Illes Balears, al Consell de Mallorca i a la Delegació 
del Govern d’Espanya a Palma. 
 

 

10. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals d’UIA, PI, PSOE i 
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I. Verds relativa al Pacte local a favor dels drets sexuals i reproductius 
 
La regidora de Sanitat i Serveis Socials, Sra. Sureda, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
A les Conferències sobre Població i Desenvolupament (El Cairo, 1994) i a la IV Conferència Mundial 
de les Dones (Beijing, 1995) es definiren els drets sexuals i reproductius com un conjunt de nous drets. 
Fan referència al control respecte de la pròpia sexualitat, a decidir lliurement i responsablement sense 
veure’s subjectes a la coerció, la discriminació i la violència; el dret de totes les parelles i individus a 
decidir de manera lliure i responsable el nombre i espaiament dels seus fills i a disposar de la 
informació, l’educació i els mitjans per a això, així com a aconseguir el nivell més elevat de salut sexual 
i reproductiva. 
 
L’Organització Mundial de la Salut insta amb urgència a promoure a tot el món l’avortament legal i 
segur com un dels seus drets reproductius i dret fonamental de les dones, independentment d’on 
visquin. 47.000 dones moren cada any com a conseqüència d’avortaments insegurs. 
 
El Consell d’Europa, a la seva resolució 1607 d’abril de 2008, estableix l’avortament com un dret de les 
dones i  convida els membres de la UE a despenalitzar aquesta pràctica allà on sigui delicte, garantir-ne 
l’accés d’una manera segura, i a aixecar les restriccions existents.  
 
L’any 2010 Espanya legislà una llei de terminis que respecta el dret a una maternitat lliure, respectant la 
llibertat de les dones a la interrupció voluntària de l’embaràs (IVE) en consonància amb les legislacions 
del nostre entorn europeu. La Llei de 2010 és, a més, una llei que garanteix la necessària informació de 
les dones i obliga a un període de reflexió abans que puguin sotmetre’s a una interrupció voluntària de 
l’embaràs: les dones són informades de totes les prestacions, ajudes i drets que li corresponen si 
desitgen continuar amb l’embaràs, així com de les conseqüències mèdiques, psicològiques i socials 
derivades de la prossecució de l’embaràs o de la interrupció d’aquest, i de la possibilitat de rebre 
assessorament abans i després de la intervenció.  
 
L’evidència comparada ens mostra que els països amb menors índexs d’avortaments, Alemanya, 
Bèlgica i Holanda, són també els que tenen una legislació més permissiva. Els seus plans d’estudi 
inclouen l’assignatura d’educació sexual. Les lleis restrictives d’avortament no redueixen el nombre 
d’interrupcions voluntàries de l’embaràs, només incrementen el nombre de dones mortes que avorten en 
la clandestinitat i en condicions insalubres. 
  
Davant l’anunci del Govern d’Espanya de derogar l’actual Llei orgànica 2/2010, de salut sexual i 
reproductiva i de la interrupció voluntària de l’embaràs, apel·lem als valors de llibertat i d’igualtat 
recollits a la Constitució espanyola i a la llibertat de decidir de les dones en relació als seus drets sexuals 
i reproductius. Retallar en aquests drets significaria tutelar les dones només pel senzill fet de ser dones. 
 
Sense llibertat per decidir no hi ha igualtat. Sense igualtat no hi ha democràcia. 
 
Amb l’Avantprojecte aprovat pel Govern se suprimeix el dret de les dones a interrompre el seu embaràs 
en les primeres catorze setmanes, considerant-se com a delicte despenalitzat només en els supòsits de 
violació i “greu perill per a la vida o la salut” de la dona, privant a aquesta del seu dret a decidir sobre la 
seva maternitat. 
 
Se suprimeix també, per tant, el supòsit de malformacions o anomalies fetals incompatibles amb la vida, 
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que havia justificat la interrupció de l’embaràs des dels anys vuitanta del segle passat. 
 
Aquesta norma no només suposarà una greu reculada de més de trenta anys per a la legislació espanyola 
en aquest àmbit, i l’incompliment de compromisos internacionals en matèria de drets sexuals i 
reproductius i de llibertat de les dones a decidir sobre la seva maternitat, sinó que situaria Espanya com 
un excepció en tota Europa, on en els últims anys cap país havia legislat cap a enrere en aquesta matèria, 
mentre que les dones espanyoles sofriran aquesta reculada després d’haver comptat amb una de les 
legislacions més avançades, més segures, amb majors efectes en la prevenció d’embarassos no desitjats 
i que havia aconseguit reduir el nombre d’avortaments en l’últim any. 
 
Aquesta normativa ha provocat un enorme rebuig social de la ciutadania espanyola i europea, de les 
organitzacions socials, professionals i feministes, i a més ha motivat l’aparició de declaracions de 
membres del seu propi partit, incloses les d’algunes dones que ocupen càrrecs públics, discrepant del 
seu contingut, i la crítica de dirigents i mitjans de comunicació a l’estranger, on només ha collit la 
felicitació de formacions polítiques d’extrema dreta d’altres països. 
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Instar el Govern d’Espanya a retirar immediatament i a no continuar la tramitació de l’Avantprojecte 
de llei orgànica pel qual pretén revisar la legislació vigent a Espanya sobre salut sexual i reproductiva i 
interrupció voluntària de l’embaràs. 
 
2. Promoure un pacte local a favor dels drets sexuals i reproductius i de la interrupció voluntària de 
l’embaràs que: 
 
a) Parteixi del reconeixement del respecte als drets sexuals i reproductius de les dones com a drets 
humans.  
b) Impulsi mesures d’educació sexual i planificació familiar per tal que totes les persones puguin 
conèixer i gaudir plenament la seva sexualitat, evitant embarassos no desitjats i coneixent les mesures 
per evitar les malalties de transmissió sexual, especialment entre la població adolescent.  
c) Impulsi les consultes específiques pels joves dins l’àmbit sanitari, per tal que aquests puguin 
consultar lliurement tots els seus dubtes en temes de sexualitat.  
d) Faciliti l’administració dels mètodes anticonceptius més adients, incloent-hi la píndola del dia 
després si és necessària i garantint la intimitat i la confidencialitat dins el sistema públic de salut. 
e) Garanteixi la interrupció voluntària de l’embaràs dins del marc de la llei de terminis que suposa la 
Llei 2/2010, de salut sexual i reproductiva i de la interrupció voluntària de l’embaràs en el sistema 
públic de salut, garantint la intimitat i la confidencialitat. 
 
3. Una vegada aprovada aquesta moció, comunicar-ho al Congrés dels Diputats.>> 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que aquesta llei està en tramitació, diu que és un debat en el mateix 
PP. Comenta que no està tancada, aquesta nova llei i que hi ha coses que els agraden i d’altres que no. 
Diu que s’abstendran en la votació i que esperen que aquesta llei tengui el major consens possible. 
 
A continuació, els  reunits acorden, per 10 vots a favor (UIA, PI, PSOE i I. Verds) i 3 abstencions (PP): 
 
1. Instar el Govern d’Espanya a retirar immediatament i a no continuar la tramitació de l’Avantprojecte 
de llei orgànica pel qual pretén revisar la legislació vigent a Espanya sobre salut sexual i reproductiva i 
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interrupció voluntària de l’embaràs. 
 
2. Promoure un pacte local a favor dels drets sexuals i reproductius i de la interrupció voluntària de 
l’embaràs que: 
 
a) Parteixi del reconeixement del respecte als drets sexuals i reproductius de les dones com a drets 
humans.  
b) Impulsi mesures d’educació sexual i planificació familiar per tal que totes les persones puguin 
conèixer i gaudir plenament la seva sexualitat, evitant embarassos no desitjats i coneixent les mesures 
per evitar les malalties de transmissió sexual, especialment entre la població adolescent.  
c) Impulsi les consultes específiques pels joves dins l’àmbit sanitari, per tal que aquests puguin 
consultar lliurement tots els seus dubtes en temes de sexualitat.  
d) Faciliti l’administració dels mètodes anticonceptius més adients, incloent-hi la píndola del dia 
després si és necessària i garantint la intimitat i la confidencialitat dins el sistema públic de salut. 
e) Garanteixi la interrupció voluntària de l’embaràs dins del marc de la llei de terminis que suposa la 
Llei 2/2010, de salut sexual i reproductiva i de la interrupció voluntària de l’embaràs en el sistema 
públic de salut, garantint la intimitat i la confidencialitat. 
 
3. Una vegada aprovada aquesta moció, comunicar-ho al Congrés dels Diputats. 
 
 
11. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal I. Verds relativa a la 

proposta sobre la “Via Verda” Manacor—Artà 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIOÓ DE MOTIUS 
 
Davant l’imminent posada en marxa del projecte anomenat “Via verda entre Manacor i Artà”, que 
ocupa els terrenys que haurien de ser destinats a infraestructures ferroviàries i que, d’aquest projecte, 
n’ha estat anunciada ja la licitació de les obres per part del Govern de les Illes Balears. 
 
Atès que en el Pla director sectorial de transports de les Illes Balears hi figura, en aquests terrenys, una 
infraestructura ferroviària i no una “via verda”, infraestructura que ha estat una demanda per part dels 
ciutadans de la comarca de Llevant des de fa un bon grapat d’anys, comarca que havia vist satisfeta la 
seva demanda en el projecte que ja s’estava executant, amb la implantació del tren-tram de Llevant, i 
que, per una altra banda, ha tornat a veure frustrada per la paralització i renúncia per part de l’actual 
Govern de les Illes Balears. 
 
Atès que el PP, avui en el Govern, no incorporava en el seu programa electoral ni la paralització del 
projecte de tren, ni la substitució d’aquest per un de “via verda”, la qual cosa entenem que suposa, com 
a mínim, un engany per als ciutadans d’aquesta comarca. 
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti el següents 
 
ACORDS: 
 
1. Manifestar el rebuig de l’Ajuntament d’Artà al canvi de projecte que du a terme el Govern de les Illes 
Balears en aquests moments i demanar que no s’ocupi l’espai destinat a trajecte ferroviari per una 
infraestructura que més endavant s’haurà de substituir per vies de tren, amb el sobrecost i 
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malbaratament de doblers públics que això suposaria. 
 
2. Instar el Govern de les Illes Balears a destinar el pressupost d’aquest projecte de “via verda” al 
condicionament dels camins i carreteres que figuraven en el projecte de tren entre Manacor i Artà, ja 
que la paralització d’aquest projecte ha afectat la connectivitat entre les dues bandes del trajecte de via 
fèrria, i també a recuperar, condicionar i senyalitzar camins i carreteres ja existents en els municipis 
afectats (Artà, Sant Llorenç, Son Servera i Manacor) per dur a terme el projecte de “via verda”.>> 
 
El batle diu que està d’acord amb la moció. Així mateix, diu que, un cop escoltat el projecte avui matí 
per part del responsable dels SFM, a qui agraeix que hagi vengut aquí a explicar-los-ho, voldria afegir 
una petita esmena en el punt 2 de la part dispositiva, en el sentit que també s’arreglin, a més dels 
caminis i carreteres, les estacions. I afegir un punt que digui “trametre aquests acords a la Conselleria de 
Transports i a SFM”. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que accepta les aportacions fetes pel batle i les inclou en la 
moció. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, agraeix també l’explicació donada per part del responsable dels SFM i 
diu que votarà a favor de la moció. 
 
El portaveu del PI, Sr. Gili, diu que és més important que aquest tram s’utilitzi que quedi aturat fins que 
arribi un altre partit. Diu que s’abstendran en la votació. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, agraeix el que li han dit. Diu que ha demanat al responsable de SFM 
que aquesta via verda no obstaculitzi l’arribada del tren a Artà. A més, li ha demanat sobre el tema dels 
camins i li han donat solucions. Li ha dit que vol un tren, però que arribi a l’estació de Manacor. Li ha 
demanat sobre el tema de les teulades de l’edifici de l’Estació d’Artà i el gerent ha dit que hi ha un 
conveni que determina que les teulades les ha d’arreglar l’Ajuntament. 
 
El batle diu que hi ha un conveni de cessió d’ús de l’edifici de l’estació. L’Ajuntament, diu el batle, ha 
de fer les tasques de manteniment de l’edifici. S’ha estudiat la forma d’arreglar les teulades i 
l’Ajuntament ha pressupostat 50.000 € per dur a terme aquesta obra. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que és un conveni de fa molts d’anys. 
 
Tot seguit, els  reunits acorden, per 7 vots a favor (UIA, PSOE i I. Verds), 3 abstencions (PI) i 3 vots en 
contra (PP): 
 
1. Manifestar el rebuig de l’Ajuntament d’Artà al canvi de projecte que du a terme el Govern de les Illes 
Balears en aquests moments i demanar que no s’ocupi l’espai destinat a trajecte ferroviari per una 
infraestructura que més endavant s’haurà de substituir per vies de tren, amb el sobrecost i 
malbaratament de doblers públics que això suposaria. 
 
2. Instar el Govern de les Illes Balears a destinar el pressupost d’aquest projecte de “via verda” al 
condicionament dels camins, les carreteres i les estacions que figuraven en el projecte de tren entre 
Manacor i Artà, ja que la paralització d’aquest projecte ha afectat la connectivitat entre les dues bandes 
del trajecte de via fèrria, i també a recuperar, condicionar i senyalitzar camins i carreteres ja existents en 
els municipis afectats (Artà, Sant Llorenç, Son Servera i Manacor) per dur a terme el projecte de “via 
verda”. 
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3. Trametre aquests acords a la Conselleria de Transports i a SFM. 
 
 
[A les 19.45 h, la regidora Sra. López s’absenta de la sessió.] 
 
12. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal I. Verds relativa a les 

amnisties urbanístiques impulsades pel Govern Bauzá 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Després de poc més de dos anys amb el Partit Popular al capdavant de les principals institucions —
Govern de les Illes Balears, Consell de Mallorca i Ajuntament de Palma— Mallorca es troba en una 
situació de fragilitat territorial i ambiental sense precedents que compromet el seu futur i el de la seva 
societat. L’amenaça prové de la desregulació territorial per adobar l’especulació financera, amb riscos 
imminents d’agreujament del deteriorament ambiental i la fractura social. 
 
La crisi no ha servit per replantejar les bases del model que ha conduït Mallorca al límit de la seva 
capacitat de càrrega en molts aspectes (artificialització del territori, usos intensius del sòl, degradació 
dels espais naturals, generació de residus, consum d’aigua i energia, contaminació, etc.). Ans al contrari, 
ha esdevengut l’excusa per impulsar encara més una estratègia política perversa adreçada a consolidar 
beneficis d’uns pocs, però poderosos col·lectius i persones, a costa del territori, el medi ambient i el 
benestar social. 
 
Unes polítiques que difereixen en el temps els seus efectes, de manera que abonen el terreny per a 
recollir el fruit de la destrucció en el futur, valent-se de la prepotent majoria parlamentària, a esquenes 
de la població, al marge de l’interès general i aprofitant la desinformació derivada de la complexitat de 
tota la regulació urbanística i fent servir el fals argument de la necessitat social i generalitzada de 
“recuperar” l’activitat econòmica. 
 
El Parlament ha estat l’eina per impulsar les polítiques més dures del Partit Popular en el que duim de 
legislatura. Així, el Parlament ha validat els decrets llei i lleis impulsades amb l’objectiu clar de 
sotmetre el territori i les persones als interessos econòmics i especulatius, llevant “impediments” de 
caire ambiental, democràtic i procedimental. 
 
Quan els requisits ambientals esdevenen un obstacle a la inversió (suposadament) 

 
El Govern ha consolidat per llei1 l’autorització de llicències sense clavegueram. Des de 2010 i ara fins a 
2016 a Mallorca es poden atorgar llicències per edificar en urbanitzacions que no tenen tots els serveis, 
concretament el de clavegueram. 
 
El cas, o excusa per prorrogar aquesta excepcionalitat, és que els ajuntaments, en temps de crisi “no han 
aprovat definitivament els projectes d’urbanització o dotació de serveis de clavegueram, per manca de 
recursos, perquè el termini és insuficient o per altres circumstàncies”, tal com esmenta l’exposició de 
motius del nou decret llei.  
 
És previsible que la situació econòmica dels ajuntaments no millori gaire d’aquí al 2016 i que al 2016 
ens tornem a trobar amb una pròrroga que no farà més que consolidar una situació irregular, respecte 
dels preceptes bàsics de la Llei estatal del sòl, i allargar una problemàtica que no es té la intenció real de 
solucionar. 
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L’objectiu de la norma està clar que no és la dotació de serveis, sinó la possibilitat de donar llicències 
sense impediments de caire ambiental, perquè, al cap i a la fi, l’evacuació correcta de les aigües 
residuals és una qüestió de gran transcendència, des del punt de vista ambiental, que implica uns costos 
afegits per a particulars i administracions municipals que es volen “poder evitar”. 
 
El concepte particular de “sostenibilitat” del conseller Company aplicat a l’urbanisme 

 
El conseller Company2 va impulsar el que probablement sigui una de les més greus iniciatives 
legislatives que s’han impulsat fins a dia d’avui en relació a l’ordenació urbanística. Una llei que ha 
estat objecte d’anàlisi per part del Govern estatal per tenir indicis d’inconstitucionalitat en alguns dels 
seus articles més conflictius. 
 
La Llei Company obri les portes a la construcció en sòl rústic, i a la desprotecció i reactivació 
d’urbanitzacions i altres projectes que actualment són ANEI o ARIP (especialment les que deriven de 
les proteccions impulsades per la Llei 4/2008): cala Carbó (Pollença), el Vilar (Pollença), cala Blanca 
(Andratx), Alcanada (Alcúdia), cala Marçal (Felanitx), Regana (Llucmajor), Can Vairet i Son Flor 
(Calvià), Montport (Andratx), Muleta (Sóller). 
 
Altres aspectes de la Llei 4/2008 o del decret llei anterior que es modifiquen són: 
 
1. Llei de camps de golf (possibilitat de tornar a permetre hotels i hotels apartament i que els golfs 
puguin sol·licitar l’extracció d’aigua potable per a reg). 
2. Possibilitat d’edificar en sòls urbans que no tenguin tots el serveis prevists a la legislació bàsica 
estatal del sòl. 
3. Per altra banda, i pel que fa al sol rústic, amb l’excusa de facilitar l’edificació de construccions 
agrícoles o ramaderes, es podrien autoritzar nous habitatges i nous usos. 
 
La Llei introdueix també la figura dels ‘assentaments en el medi rural’, que pot suposar la legalització 
de parcel·lacions il·legals amb efectes negatius per l’extensió de la urbanització difusa més insostenible 
socioambientalment, el greuge per als no infractors i l’assumpció social de la indisciplina urbanística. 
 
Aquest procés d’amnistia conculca la legislació bàsica estatal3. 
 
Quan els interessos turístics sotmeten les regles del joc urbanístic 

 
El conseller Carlos Delgado ha aconseguit plasmar les seves aspiracions personals aconseguint, 
mitjançant la nova Llei del turisme4, poder disposar totalment i absolutament de tot el territori per 
autoritzar sense traves, ni administratives ni ambientals, projectes al marge de qualsevol compliment de 
la legislació en matèria territorial i urbanística. Alguns aspectes claus de la Llei són: 
 
1. Pretén subordinar la planificació territorial a l’interès turístic. 
2. Concedeix dispenses al compliment de paràmetres urbanístics adjudicats de forma arbitrària sota la 
figura de l’interès turístic i autonòmic. 
3. Afavoreix la desregulació de les autoritzacions sobre activitats turístiques i usos del sòl. 
4. Amnistia de forma escandalosa “fòssils” urbanístics, exonerant-los del compliment de la norma. 
5. Sòl rústic (fins i tot protegit) obert als negocis turístics sense cap tipus de control, ni urbanístic ni 
ambiental. 
6. Es possibiliten canvis d’ús afavorint les empreses d’allotjament turístic. 
7. Es rebaixen els requeriments ambientals i d’ordenació territorial per als establiment de turisme rural i 
agroturisme, en tant que se’ls deixa d’exigir la declaració d’interès general i l’avaluació d’impacte 
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ambiental. 
 
Les lleis turístiques que afecten competències territorials 

 
El conseller Delgado ha demostrat ser molt aficionat a inventar-se “declaracions” (ex.: “interès 
autonòmic”, “interès turístic”, “zones madures”, etc.) per tal de permetre il·legalitats urbanístiques i 
emparar-les per llei a través de decrets llei i altres iniciatives legislatives5. Les incidències d’aquest 
modus operandi van molt més enllà de carregar-se el debat sobre el model turístic que s’enterra per les 
“concessions” de què es beneficien, en cada cas, establiments concrets del sector hoteler —consolidant 
fòssils a primera línia via llei del turisme i permetent densificar-la encara amb majors alçades amb 
aquest nou decret. Afecten, a més, i sobretot, el model d’urbanisme i fins i tot d’ordenació del territori 
que ha de venir regulat per altres instruments i des d’un altre àmbit de competències que no són 
precisament les turístiques. 
 
En aquest cas, el conseller Delgado va encara més enllà i via Decret llei de mesures urgents de caràcter 
turístic i d’impuls de les zones turístiques madures, que eximeix els hotelers de la normativa urbanística 
i turística (que hauria de regir igualment per a tothom), s’estén a tot el territori balear amb 
conseqüències especialment greus per al sòl rústic i protegit, on s’hi permeten legalitzacions, nous 
projectes i augments d’edificabilitat. La disposició addicional 19 de la Llei del turisme feia referència 
als grans equipaments esportius, recreatius, culturals o de qualsevol altre ús que contribueixin a la 
desestacionalització. Segons aquesta redacció, depenien del Pla territorial i, per tant, de la seva matriu 
de sòl rústic. Ara, el Decret llei incorpora una disposició transitòria (article 14) que els permet “botar-
se” el PTM. 
 
El Projecte de llei del sòl, Bauzá—Company: una amenaça per al territori 

 
El Govern Bauzá promou la urbanització dels espais naturals i rurals. Aquest és el resum de la proposta 
de llei del sòl del Govern del Partit Popular de les Illes Balears. Gabriel Company, el conseller de Medi 
Ambient, Ordenació del Territori i Agricultura del Govern Bauzá, promou una Llei que legalitza les 
urbanitzacions i els xalets construïts als espais naturals i a la fora vila balear. Només a Mallorca, hi pot 
haver 226.590 edificacions en sòl rústic amb usos turístics i residencials. S’hagin construït o no 
legalment, el Govern Bauzá planteja legalitzar-los. Es tracta d’un greuge per als que han respectat la llei 
fins a dia d’avui; a més, abona la delinqüència urbanística dels que apostaren per fer infraccions i 
compromet la sostenibilitat del futur perquè elimina les “portes” de la ciutat al camp amb l’extensió de 
la ciutat difusa.  
 
La Llei 7/2012, de mesures urgents per a l’ordenació urbanística “sostenible”, ja va fer la feina bruta: 
legalitzar les parcel·lacions il·legals mitjançant la nova figura dels “assentaments en el medi rural”. 
L’avantprojecte de la llei del sòl fa més passes en aquesta direcció, legalitzar els xalets al sòl rústic que 
els revaloritza al mercat immobiliari especulatiu internacional, de compravenda i de lloguer. Els xalets 
augmenten el seu valor com a actius financers per salvar als bancs i als especuladors. Però el que se 
sacrifica és Mallorca: el territori i l’herència per als nostres descendents. És a dir, la Llei del sòl és pa 
per avui i gana per demà. 
 
La nova llei Bauzá—Company pot consolidar d’altres amenaces per al territori balear: 
 
- Redueix la reserva de sòl per a la construcció d’habitatges de protecció oficial, és a dir, afavoreix la 
segregació social dels rics, perquè permet que els barris es diferenciïn per classes socials, sense afavorir 
a més l’allotjament per als més desafavorits. 
- Lleva competències als consells insulars per als municipis de més de 10.000 habitants, amb la qual 
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cosa els seus consistoris podran aprovar els plans parcials i els plans especials que els permetran fer 
créixer el sòl urbà sense un coherència supramunicipal d’ordenació del territori. 
- Redueix les exigències de zones verdes als pobles, fent que deixi de ser necessari respectar la dotació 
de 5 m2 per plaça. 
 
Aquestes modificacions fan perdre seguretat jurídica a la ciutadania i afavoreixen els interessos dels 
urbanitzadors i especuladors urbanístics. 
 
La Proposta de llei del sòl del Govern Bauzá és una aposta per promoure més urbanització difusa a les 
Illes Balears. La desprotecció territorial que promou sacrifica el territori balear als mercats 
financeroespeculatius, que treuen el màxim profit de la crisi econòmica amb la compra d’immobles per 
als capitals internacionals. Es promou més creixement urbanístic difús, en contra de l’herència de 
contenció urbanística de la LEN, les “moratòries” urbanístiques i l’ordenació territorial sostenible. 
 
Per tot això, es proposa al Ple que adopti el següent 
 
ACORD: 
 
Refermar el compromís d’aquest municipi per desenvolupar un urbanisme de qualitat al servei de les 
necessitats del municipi i no dels interessos especulatius sobre el territori. En aquest sentit i 
concretament, aquest Ajuntament es compromet a: 
 
- Fer complir els requisits mínims que estableix la legislació bàsica estatal del sòl en relació als serveis 
urbanístics bàsics per a l’atorgament de noves llicències. 
- No introduir assentaments al medi rural en el planejament municipal com a eina per a la legalització 
de parcel·lacions il·legals en el sòl rústic, i treballar per assegurar el restabliment de la legalitat 
urbanística. 
- Combatre la legalització d’urbanitzacions “zombis” dins espais naturals. 
- Oposar-se a la legalització d’edificacions —de qualsevol mena, fins i tot magatzems— en sòl rústic, 
de la disposició transitòria 10a del Projecte de llei d’ordenació i ús del sòl. 
- Revisar la legalitat i la conveniència dels projectes de turisme rural i agroturisme i altres activitats i 
usos dins el sòl rústic municipal que ara no necessiten del tràmit supramunicipal de la declaració 
d’interès general ni l’avaluació d’impacte ambiental. 
- Comprometre’s a assegurar la coherència supramunicipal d’ordenació del territori exigint que la Llei 
del sòl no faci desaparèixer les competències als consells insulars per als municipis de més de 10.000 
habitants per a l’aprovació de plans parcials i plans especials. 
 
Notes a peu de pàgina: 
1. Decret llei 3/2011, de 29 de juliol, de modificació dels terminis prevists en l’article 3 de la Llei 
10/2010, de 27 de juliol, de mesures urgents relatives a determinades infraestructures i equipaments 
d’interès general en matèria d’ordenació territorial, urbanisme i impuls a la inversió; i Decret llei 
4/2013, de 21 de juny, de regulació provisional de les noves edificacions en nuclis residencials sense 
xarxa de sanejament. 
2. Decret llei 2/2012, de 17 de febrer, i posterior Llei 7/2012, de 13 de juny, de mesures urgents per a 
l’ordenació urbanística sostenible. 
3. Reial decret legislatiu 2/2008, de 20 de juny, pel qual s’aprova el text refós de la Llei del sòl, i Llei 
8/2013, de 26 de juny, de rehabilitació, regeneració i renovació urbanes. 
4. Llei 8/2012, de 19 de juliol, del turisme de les Illes Balears. 
5. Platja de Palma: Decret llei 8/2012, de 13 de juliol, de mesures urgents per a la platja de Palma; i 
Decret llei 1/2013, de 7 de juny, de mesures urgents de caràcter turístic i d’impuls de les zones 
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turístiques madures.>> 
 
La regidora d’Urbanisme, Sra. Maria, explica la seva intervenció i demana deixar el punt damunt la 
taula. En cas contrari, diu que s’abstendran en la votació. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que en aquesta moció es diuen moltes de coses que se’ls escapen. 
Diu que no els va malament deixar-la damunt la taula. 
 
El portaveu del PI, Sr. Gili, diu que, de fons, és una moció molt densa i molt complicada. També diu 
que els va bé deixar-la damunt la taula i que representants del GOB expliquin el contingut de la moció 
al consistori. En cas contrari, diu que votaran contra la moció. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que condiciona la seva intervenció al que faci el portaveu d’I. 
Verds. Diu que li ha agradat el que ha dit el portaveu del PI, sobre que representants del GOB expliquin 
la moció als membres del consistori. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, decideix deixar la moció damunt la taula, després del compromís 
formulat per l’Equip de Govern de deixar que representants del GOB els expliquin la moció. 
 
 
13. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals PSOE i I. Verds d’Artà 

referent a l’aprovació de la partida de manteniment de la Fundació del Teatre d’Artà 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Atès que l’Ajuntament d’Artà és el propietari de l’edifici del Teatre d’Artà. 
 
Atès que en el darrer Patronat del Teatre es va aprovar un pressupost de mínims tal com ja explicàrem. 
 
Atès que en diverses manifestacions als mitjans de comunicació el Sr. Bartomeu Gili i el Sr. Jaume 
Alzamora, batle d’Artà, mostraven la seva preocupació per aquest fet i, fins i tot, manifestaven la seva 
preocupació per la continuïtat de la Fundació tal com la tenim constituïda en aquests moments. 
 
Atès que, entre les partides pressupostàries que varen quedar sense consignació, una d’elles va ser la de 
manteniment de l’edifici i maquinària. 
 
Per tot això, es proposa el Ple que adopti els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Encomanar a la gerent del Teatre el pressupost de les necessitats de l’edifici i maquinària, pel que fa 
al seu manteniment i, si s’escau, adquisicions, aportant pressupostos detallats de cada una de les 
actuacions i prioritzant-les segons la seva importància i/o urgència. 
 
2. Dur el pressupost esmentat a la propera comissió informativa o a un patronat extraordinari a fer dins 
el mes de febrer per a la seva aprovació. Una vegada aprovat, el batle durà al plenari les modificacions 
de crèdit pertinents per tal de dur a terme les esmentades obres de manteniment i compra de material.>> 
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El portaveu del PI, Sr. Gili, diu que considera oportuna aquesta moció. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, opina que, si el Teatre d’Artà és de l’Ajuntament, el manteniment, l’ha 
de fer l’Ajuntament. 
 
Tots els membres opinen que han de tenir molta cura a l’hora de saber allò que realment faci falta en el 
Teatre d’Artà. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Encomanar a la gerent del Teatre el pressupost de les necessitats de l’edifici i maquinària, pel que fa 
al seu manteniment i, si s’escau, adquisicions, aportant pressupostos detallats de cada una de les 
actuacions i prioritzant-les segons la seva importància i/o urgència. 
 
2. Dur el pressupost esmentat a la propera comissió informativa o a un patronat extraordinari a fer dins 
el mes de febrer per a la seva aprovació. Una vegada aprovat, el batle durà al plenari les modificacions 
de crèdit pertinents per tal de dur a terme les esmentades obres de manteniment i compra de material. 
 
 
A continuació, el batle diu que s’ha de tractar una moció que no figura en l’ordre del dia, que s’ha de 
votar la seva inclusió en l’ordre del dia i que s’ha de debatre, si s’escau. 
 
M1. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals PSOE, PP i I. Verds 

relativa a la suspensió del procediment d’adquisició de la parcel·la en sòl rústic a la Colònia de 

Sant Pere que ha de tenir, segons les NS de 2010, ús de “Punt Verd” (parc. 2, pol. 4); a la 

negociació amb veïns que han formulat una oferta de compra i donació incondicionada, amb 

l’objectiu de possibilitar-ho i obtenir-ne garanties, d’alguna de les parcel·les limítrofes amb 

l’estació depuradora d’aigües residuals (EDAR), actualment existent a la Colònia (parc. 7, pol. 3); 

i a l’estudi de la modificació de la normativa urbanística necessària per a la instal·lació d’un punt 

verd (no “àrea d’aportació d’emergència”) definitiu a la Colònia 
 
A continuació, els reunits voten i acorden, per unanimitat, incloure en l’ordre del dia i per via 
d’urgència la Moció que presenten els grups municipals PSOE, PP i I. Verds relativa a la suspensió del 
procediment d’adquisició de la parcel·la en sòl rústic a la Colònia de Sant Pere que ha de tenir, segons 
les NS de 2010, ús de “Punt Verd” (parc. 2, pol. 4); a la negociació amb veïns que han formulat una 
oferta de compra i donació incondicionada, amb l’objectiu de possibilitar-ho i obtenir-ne garanties, 
d’alguna de les parcel·les limítrofes amb l’estació depuradora d’aigües residuals (EDAR), actualment 
existent a la Colònia (parc. 7, pol. 3); i a l’estudi de la modificació de la normativa urbanística 
necessària per a la instal·lació d’un punt verd (no “àrea d’aportació d’emergència”) definitiu a la 
Colònia. 
 
Seguidament, el portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
− Atès que a la Colònia de Sant Pere, segons les Normes subsidiàries (NS) aprovades definitivament 
l’any 2010, està previst que hi hagi un “punt verd” (i no una “àrea d’aportació d’emergència”), en una 
parcel·la·la de sòl rústic de 0,6 ha, concretament, a la parcel·la·la 2 del polígon 4. 
− Atès que aquest terreny no és propietat municipal i que està previst adquirir-lo, imminentment, per 
acord de la Junta de Govern Local, per uns 34.000 euros. 
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− Atès que un conjunt de veïnats ha presentat un seguit d’escrits a l’Ajuntament, exposant el seu 
desacord amb la ubicació, segons allò previst en les NS, d’aquest tipus d’instal·lació municipal. 
− Atès que representants d’aquest grup de veïnats ens han fet saber que han ofert a l’Ajuntament en 
diferents ocasions, reunits amb el batle, Jaume Alzamora Riera, la seva disposició per comprar i donar, 
gratuïtament, alguna de les parcel·les limítrofes amb l’EDAR actualment existent i en funcionament (a 
saber, parcel·les 7 (1,16 ha) o 8 (1,3 ha) del polígon 3, que dóna servei i/o n’ha de donar a la Colònia de 
Sant Pere i urbanitzacions adjacents, amb l’única condició que les instal·lacions de recollida de residus 
(ja sigui “Punt verd”, ja sigui “Àrea d’Aportació d’Emergència”) hi siguin habilitades, i no en el terreny 
que es grafia actualment en les NS. 
− Atès que els grups que sotasignam consideram que la ubicació proposada pels veïnats no és gens 
inadequada, tractant-se de parcel·les ubicades també en sòl rústic, amb un accés des d’un vial (camí de 
s’Estanyol) amb una intensitat de trànsit rodat no tan alta com la de la carretera de la Colònia a Betlem 
i, per altra banda i principal, com s’ha dit, adjacents a l’únic centre actualment existent de tractament de 
residus de la zona (EDAR). 
− Atès que l’EDAR necessita d’una ampliació per dotar del servei de depuració d’aigües 
d’urbanitzacions que s’han de rebre properament, com ara la de s’Estanyol, i que l’Ajuntament té 
previst adquirir, com a mínim, 2.000 m2 al voltant d’aquesta instal·lació. 
− Atès que l’adquisició gratuïta d’alguna d’aquestes parcel·les suposaria un estalvi significatiu de cabals 
municipals (en evitar la compra de la parcel·la 2 del polígon 4 i els 2.000 m2 per a ampliar l’EDAR), 
que es podrien destinar íntegrament a dotar d’un punt verd (i no d’una “àrea d’aportació 
d’emergència”), en el qual els veïnats de la Colònia poguessin dipositar no sols envasos, vidre, 
paper/cartó i rebuig, sinó també altres tipus de residus, com ara petites quantitats d’enderrocs, 
voluminosos, restes de poda, etc. 
− Atès que, en moltes ocasions, el batle ha comentat que s’estaven preparant tots els papers i 
valoracions per a la compra per un preu just del solar que es grafia a les NS i en cap moment ha 
comentat als membres de l’oposició l’opció que presenten aquests veïnats de la Colònia. 
− Atès que les forces polítiques que presenten aquesta moció creuen que la proposta d’aquest grup de 
veïnats representa un estalvi per a l’Ajuntament i que és una bona oportunitat per donar una major 
eficiència a la inversió municipal destinada a incrementar i millorar els serveis a la ciutadania, en 
relació a la recollida de residus. 
 
Per aquests motius, es proposa al Ple que adopti els següents 
 
ACORDS: 
 
1. Instar el batle d’Artà a suspendre la compra de la parcel·la 2 del polígon 4. 
 
2. Instar el batle a donar explicacions dels motius pels quals ha ocultat aquesta informació als membres 
de l’oposició. 
 
3. Instar el batle d’Artà a donar inici immediat a una negociació amb els veïns que han formulat l’oferta 
de compra i donació incondicionada de les parcel·les limítrofes amb l’estació depuradora d’aigües 
residuals (EDAR) actualment existent a la Colònia (parc. 7 i/o 8 del pol. 3), amb l’objectiu de 
possibilitar-ho i obtenir-ne garanties. 
 
4. Instar el batle d’Artà a tenir informats, en tot moment, els membres de l’oposició per poder arribar als 
diferents acords necessaris per a la possible modificació de la normativa urbanística. 
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5. Instar el batle d’Artà a donar inici immediat a l’estudi i tramitació de la modificació que pertoqui de 
la normativa urbanística per a la instal·lació d’un punt verd (no “àrea d’aportació d’emergència”) 
definitiu a la Colònia.>> 
 
El batle explica que els veïns varen anar a l’Ajuntament a xerrar d’aquest tema fa un any i que hi varen 
tornar fa uns deu dies. Diu que és vera que la proposta que els varen fer no era ferma. Manifesta que va 
parlar amb l’arquitecta i que li va dir que no es comprometessin per comprar el solar, perquè no es 
podia garantir que en aquest solar es pogués instal·lar un punt verd, perquè s’havien de modificar les 
NS. També diu que varen sol·licitar una oferta per la compra de la finca per instal·lar la depuradora i 
que encara no els han contestat. L’Ajuntament, diu el batle, té urgència per instal·lar un punt verd a la 
Colònia de Sant Pere i, únicament, segons les NS, es pot instal·lar en el solar marcat a les NS, tot i que 
els veïns no volen que es faci el Punt Verd en aquest solar. Si s’atura aquest tema, s’atura la possibilitat 
que la Colònia de Sant Pere tengui una àrea d’aportació. El batle opina que acceptar aquesta moció és 
anar contra els interessos generals de la Colònia de Sant Pere. Diu que votaran contra la moció. El batle 
opina que es podria demanar als coloniers on volen instal·lar l’àrea d’aportació i manifesta que ells 
estan compromesos a donar una solució al punt verd de la Colònia de Sant Pere. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que divendres li va telefonar un advocat. Diu que els veïns no 
només volen comprar aquest solar, sinó que volen comprar també aquesta finca que l’Ajuntament vol 
comprar per fer l’àrea d’emergència, per fer-hi una zona verda. Diu que els veïns li varen dir que volen 
aportar 112.000 €. 
 
El batle diu que, a ells, no els surten aquests números. Diu que, si és així aquesta informació, han de ser 
conscients que, temporalment, la Colònia de Sant Pere no tendrà punt verd.  
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que, després d’escoltar els arguments donats pel batle, no veu cap 
impediment en arribar a un acord. 
 
El batle opina que això és urbanisme a la carta. A més, tampoc ningú no els garanteix poder fer-ho. 
 
El portaveu del PI, Sr. Gili, diu que no es va fer la feina ben feta per part d’aquests veïns, ja que les NS 
varen estar exposades al públic durant bastant de temps per a la presentació de suggeriments i 
al·legacions. Troba a faltar una proposta presentada dins termini. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que el quid de la qüestió és qui té la credibilitat. Per a ell, diu, 
no la té el batle. La responsabilitat, diu el portaveu, no és dels regidors de l’oposició, sinó del batle, a 
qui varen fer la proposta i no la va tancar. Opina que es podia tramitar i, amb bon final, un expedient de 
modificació de NS. Diu que ell no vol ser responsable d’una dilació en endarrerir aquest tema del punt 
verd de la Colònia de Sant Pere. 
 
El batle diu que el seu compromís era solucionar el tema del punt verd de la Colònia de Sant Pere i amb 
aquesta moció això no es garanteix. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per 7 vots a favor (PSOE, PP i I. Verds) i 5 vots en contra (UIA i PI): 
 
1. Instar el batle d’Artà a suspendre la compra de la parcel·la 2 del polígon 4. 
 
2. Instar el batle a donar explicacions dels motius pels quals ha ocultat aquesta informació als membres 
de l’oposició. 
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3. Instar el batle d’Artà a donar inici immediat a una negociació amb els veïns que han formulat l’oferta 
de compra i donació incondicionada de les parcel·les limítrofes amb l’estació depuradora d’aigües 
residuals (EDAR) actualment existent a la Colònia (parc. 7 i/o 8 del pol. 3), amb l’objectiu de 
possibilitar-ho i obtenir-ne garanties. 
 
4. Instar el batle d’Artà a tenir informats, en tot moment, els membres de l’oposició per poder arribar als 
diferents acords necessaris per a la possible modificació de la normativa urbanística. 
 
5. Instar el batle d’Artà a donar inici immediat a l’estudi i tramitació de la modificació que pertoqui de 
la normativa urbanística per a la instal·lació d’un punt verd (no “àrea d’aportació d’emergència”) 
definitiu a la Colònia. 
 
 
14. Renúncia del regidor Jaime Ginard Muñoz 

 
Es dóna compta als reunits que el regidor del PP Jaime Ginard Muñoz ha renunciat a la seva acta de 
regidor. 
 
El regidor Sr. Ginard agraeix als regidors del PP d’Artà i a tots els votants el fet d’haver pogut formar 
part del consistori de l’Ajuntament d’Artà i demana disculpes per la seva renúncia. 
 
El batle diu que ha estat un plaer haver compartit aquest any i mig amb ell i li dóna les gràcies per haver 
format part del consistori, 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, agraeix que un jove s’hagi embarcat en aquesta curolla de la política i 
li desitja molta sort. 
 
El portaveu del PI, Sr. Gili, li dóna les gràcies per haver format part d’aquest consistori. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que li agraeix des de la distància haver tengut un amic en el 
consistori. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, agraeix a tots els portaveus aquestes paraules. Dóna les gràcies al 
regidor per haver format part del consistori i li desitja molta sort en la seva vida. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Donar-se per assabentats de la renúncia al càrrec de regidor de l’Ajuntament que realitza el regidor 
del PP Sr. Jaime Ginard Muñoz. 
 
2. Trametre aquest acord a la Junta Electoral Central, perquè trameti la credencial de la Sra. Antònia 
Llull Ferrer, següent de la llista del PP, i pugui prendre possessió del seu càrrec. 
 
 
15. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de novembre i desembre de  

2013 

 
Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de novembre i desembre de 2013. 
  
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
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16. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que el PP, el PSOE i Iniciativa Verds han presentat escrits de precs i preguntes, 
els quals es llegeixen a continuació. 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA EL PP 
 
1. Ens poden dir quantes barreres arquitectòniques s’han eliminat aquest darrer mes?  

 
Resposta: Crec que cap. 

 
- Aprofitant que tenim un nou pla d’obres i serveis, no podríem eliminar totes aquestes barreres de la 
Colònia i Artà i tenir un municipi sense barreres arquitectòniques?  
 
Resposta: Ho proposarem. 
 
2. Ens poden dir quan es posarà en marxa l’eliminació de punts negres de circulació dins el nostre 
municipi? 

 
Resposta: Es farà feina amb el Pla de mobilitat. 

 
3. Ens poden dir si hi ha al parc infantil del Tren una branca de pi que penja? 

 
Resposta: No en teníem constància. 

 
- En cas afirmatiu, pensen arreglar aquesta deficiència? 

 
Resposta: Al més aviat possible. 

 
4. Tenen constància del fet que hi ha herbes pels carrers? 

 
Resposta: Tenim constància que en tornen brostar. 

 
5. Ens poden dir el que ha ingressat l’Ajuntament en concepte de taxes i impostos de 2013 a dia d’avui?  
 
- En cas afirmatiu, poden dir les quantitats ingressades per taxes i per impostos? 
- En cas negatiu, quin és el motiu pel qual no poden donar aquesta informació a la ciutadania? 

 
Resposta: 7.867.459,68 €. 
 
6. Ens poden dir quina quantitat es va recaptar l’any 2012 en concepte d’IBI?  

 
Resposta: 3.356.246,34 €. 

 
- I al 2013?  

 
Resposta: 3.504.485,72 €. 
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- Quina quantitat no ha cobrat l’Ajuntament per aquest concepte al 2012 i al 2013? 
 

Resposta: 410.141 € dins el 2012 (fins a 31 de desembre) i 280.891 € dins el 2013.  
 

7. Ens poden dir a dia d’avui, després d’haver cobrat quasi tota la totalitat del que els devia el Consell 
de Mallorca, quin és el deute de l’Ajuntament? 

 
Resposta: Als bancs, a 28/01/2014, 6.546.961,64 €. 

 
- Quant es deu als proveïdors? 

 
Resposta: 275.922,25 €. 
 
8. Ens poden dir en quin termini paguen les factures als proveïdors? I quina ha estat la darrera que s’ha 
pagat? 

 
Resposta: A 48 dies. La darrera factura ha estat la 153599, de data 12/11/2013, amb registre d’entrada 
09/12/2013, pagada el 23/01/2014, per import de 152,46 €. 

 
9. Ens poden dir per quin motiu Ràdio Artà Municipal no es pot escoltar a la Colònia de Sant Pere i, en 
canvi, es pot escoltar a Can Picafort?  

 
Resposta: El que ens ha de preocupar és que no se senti a la Colònia de Sant Pere. Per això s’hi està fent 
feina. 

 
10. Tenen constància del fet que hi ha tapadores i reixats de clavegueram que fan renou quan els 
vehicles passen per sobre?  

 
Resposta: Sí. 

 
- En cas afirmatiu, tenen pensat solucionar aquest tema? Quan? 

 
Resposta: Tot d’una que sigui possible. 

 
11. Ens poden dir quantes persones varen cobrar ajudes l’any 2012? 
 
- En cas afirmatiu, quantes? I l’import total de les mateixes? 

 
Resposta: No podem xerrar de persones; xerram de famílies i quasi totes tenen infants, amb una mitjana 
de 2 nins per família, més o manco. Així, xerram d’unes 45 famílies. 
 
El total de l’import és de 17.414,19 €, que es desglossen en: aliments, lloguers, llum i aigua, activitats 
extraescolars, farmacologia, llibres, escola estiu viu, beques de formació i altres. 

 
12. Ens poden dir quantes persones varen cobrar ajudes l’any 2013? 
 
- En cas afirmatiu, quantes? I l’import total de les mateixes? 
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Resposta: De la mateixa manera que a l’any 2012, no podem xerrar de persones; xerram de famílies i 
quasi totes tenen infants, amb una mitjana de 2 nins per família, més o manco. Així, xerram d’unes 40 
famílies fins a 31/10/2013. 
 
El total de l’import és de 14.496,26 €, que es desglossen en: aliments, lloguers, llum i aigua, activitats 
extraescolars, farmacologia, escola estiu viu, beques de formació, menjador escolar i altres. 

 
13. Hi ha menjador social al municipi d’Artà? 

 
Resposta: Que jo en tengui constància, no; però el que sí vull dir és que enviam moltes famílies a 
Cáritas per aliments (entitat on sí feim aportacions d’aliments). 
 
- En cas afirmatiu, on? 

 
14. Ens poden dir quanta gent nouvinguda està censada o empadronada al municipi d’Artà? 
 
- En cas afirmatiu, quanta? 
- Per nacionalitats? 

 
Resposta: Miraré de contestar les dues preguntes alhora. Primer de tot, no és el mateix empadronat que 
censat. Hi estan empadronades totes les persones que viuen en el municipi, independentment de l’edat i 
la nacionalitat. El cens està format per persones majors de 18 anys que tenen dret a votar, depèn del 
procés electoral de què es tracti. 
 
Els extracomunitaris (bolivians, equatorians, etc.) només poden votar a les eleccions municipals si hi ha 
acord específic, per a aquell procés, amb el país d’origen. Per tant, s les pròximes eleccions no voten. 
 
Els comunitaris (països de la Unió Europea) poden votar a les eleccions locals i a les del Parlament 
Europeu si es troben inscrits en el cens (ho han de sol·licitar prèviament). 
 
Els espanyols poden votar als tres processos electorals. 
 
És a dir, a les pròximes eleccions votaran els espanyols i els comunitaris que ho hagin demanat i, en 
aquest cas, el cens actualitzat al mes de novembre és el següent: 
 
- Espanyols                    5.042 
- Estrangers                      229 
- Total                            5.271 
 
El total de persones empadronades a Artà: 
 
- Espanyols                    6.240 
- Estrangers                   1.865 
- Total                           8.065 
 
El total de persones majors de 18 anys empadronades a Artà:        
 
- Espanyols                    5.045 
- Estrangers                   1.531 
- Total                           6.576 



 35

 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA EL PSOE 
 
Precs 

 
- Demanam a l’Equip de Govern que tengui esment de la conservació que realitza el Consell de 
Mallorca al monestir de Bellpuig, per aconseguir entre tots que el Consell de Mallorca compleixi els 
acords que es varen aprovar al darrer plenari del Consell a través d’una moció del PSIB-PSOE. 

 
Resposta: Es tendrà en compte. 

 
- Demanam que a l’hora de fer algun tipus d’actuació en matèria esportiva, ja siguin vídeos de difusió, 
gala de l’esport, activitats amb les entitats esportives, etc., es tenguin en compte, com a mínim, totes les 
associacions i clubs censats en el Registre d’Entitats Ciutadanes. 

 
Resposta: Es tendrà en compte. 

 
- Demanam a la Regidoria d’Esports i a la Batlia que es prenguin més seriosament i donin la 
importància que tenen als diferents acords que s’han pres als plenaris i ens referim, especialment, al 
Consell Municipal de l’Esport. 

 
Resposta: Li assegur que ens ho prenem seriosament i li donam la importància que vostè no veu. 

 
- Demanam una major celeritat en el compliment dels diferents acords dels plens.  

 
Resposta: D’acord. 

 
- Suposam que properament, si no s’ha produït ja, hi haurà una convocatòria del Consell Escolar de 
l’IES Llorenç Garcias i Font. Demanam que el batle segueixi les converses per aclarir la propietat dels 
terrenys que s’estipulen en el Conveni signat entre l’Ajuntament i la Conselleria per donar-li 
compliment i que el poble d’Artà pugui gaudir d’una pista poliesportiva d’ús públic.  

 
Resposta: La convocatòria és per demà, a les 14.05 h, però no hi podré assistir perquè tenim l’assemblea 
de batles. Però sí que continuarem les converses per reconduir el compliment del conveni signat amb la 
Conselleria. 

 
- Demanam que es torni posar en marxa aquella bona iniciativa de crear una agenda esportiva setmanal i 
que sigui publicada a la pàgina web. 

 
Resposta: Es tendrà en compte. 
 

Preguntes 

 

Esports 

 
- S’ha signat ja el conveni per tal de subministrar biomassa al Poliesportiu? 

 
Resposta: No. 
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· Si ja s’ha firmat, ens poden fer arribar una còpia del document signat? 
· Si no s’ha firmat, per què no s’ha firmat encara? 

 
Resposta: Encara no s’ha aprovat per la Junta de Govern Local, perquè s’han d’acabar de polir alguns 
detalls de la seva redacció. 

 
- Quan es triaran els membres que queden per conformar el Consell Municipal de l’Esport? 
 
· Quin procediment se seguirà? 
 
Resposta: Tal com es va acordar al Consell Municipal de l’Esport, es convocarà una reunió informativa 
on puguin assistir les persones relacionades amb l’esport del municipi i en aquesta reunió s’exposarà el 
Reglament del Consell Municipal de l’Esport i s’intentarà vehicular quina és la manera més senzilla per 
crear un registre dels diferents agents que poden formar part del Consell per tal d’elegir els 
representants. S’intentarà convocar la reunió aviat. 
 
- Ens poden dir quin ha estat el cost de la Gala de l’Esport?  

 
Resposta: Vídeo: gravació i cost de la música (drets d’autor): 2.158,64 € 

      Sopar dels presentadors i un acompanyant: 109,85 € 
Trofeus: 1.046,95 € (els trofeus es comptabilitzaran dins l’any 2014, a la partida compra de 
trofeus, perquè la factura està feta dins l’any 2014). 

 
- Altra vegada li demanam a veure si ens pot fer arribar una còpia del contracte que es va signar per la 
concessió de les pistes de pàdel. 

 
Resposta: Resulta que el contracte no està signat per cap de les dues parts. 

 
- S’ha fet cap contacte amb el concessionari de les pistes de pàdel? 

 
Resposta: S’ha intentat. 

 
- Ja s’ha fet l’obra de construcció d’uns banys a la instal·lació hípica municipal? 

 
Resposta: No. 

 
. Si no s’ha fet, quan es farà? 

 
Resposta: Una vegada aprovat el contracte menor per la Junta de Govern Local. 

 
- S’ha firmat el conveni de natació escolar? 

 
Resposta: No. 

 
· Amb quins termes s’ha firmat o se signarà? 

 
Resposta: Amb els mateixos que en els anys anteriors. L’únic canvi que hi ha és que s’inclou dins el 
conveni la partida del socorrista dels mesos d’estiu. 

 
· Si ja s’ha firmat, ens en poden fer arribar una còpia? 
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Educació 
 
- Els nostres Serveis Educatius han fet algun tipus d’informe que aconselli la figura del policia tutor 
davant d’altres figures dels serveis socials o educatius? 

 
Resposta: No. 

 
- Ens poden fer arribar aquest informe? 

 
- Pel que fa a la moció que presentàrem conjuntament amb I. Verds, allà pel mes de juliol, referent a 
l’obertura del pati de Na Caragol i també de la pista poliesportiva de l’IES Llorenç Garcias i Font, ens 
poden fer arribar els diferents informes que s’havien encarregat? 

 
Resposta: Sí. 

 

Sanitat 
 
- A anteriors comissions informatives ens varen comunicar que la Regidoria de Sanitat treballaria per 
trobar algun solar que complís les característiques per poder construir-hi un nou PAC. 
 
· S’ha trobat algun solar que compleixi les condicions necessàries? 

 
Resposta: No s’ha trobat, s’està cercant quina seria la millor opció que pens q s’ha de consensuar entre 
tots els partits polítics, ja que parlam d’una infraestructura molt important per al nostre municipi. 
 
· Quin o quins? 
 

Circulació viària / Interior 
 
- Quin import es duu fins ara recaptat, a l’any 2013, en concepte de multes de trànsit i d’estacionament? 

 
Resposta: 17,146,38 €.  

 
- Quin import està pendent de recaptar en concepte de multes de trànsit i estacionament?  

 
Resposta: No està comptabilitzat, encara n’hi ha moltes en tramitació. 

 
- S’han posat en marxa les diferents càmeres de seguretat que s’havien d’instal·lar? 

 
Resposta: No. Delegació del Govern va denegar la seva instal·lació per manca de motivació. 

 
Festes  
 
- Ha parlat amb els diferents col·legis per saber com es durà a terme la rueta d’enguany?  
 
Resposta: No. Estan convocats a una reunió el proper dijous, a les 12.30 h. 
 
- Quina idea té? Com li agradaria que fos aquesta rueta? 
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Resposta: Fer una sola rueta. M’agradaria que fos conjunta. 
 

- Enguany s’ha repartit el programa de les festes de Nadal per les cases? 
 

Resposta: Sí. 
 

- Si la resposta és afirmativa, saben que s’han deixat més de la meitat del poble sense repartir i que 
molta de gent no ha pogut assistir a molts d’actes perquè desconeixia quan es feien?  

 
Resposta: No teníem constància d’aquest fet. Hem preguntat als repartidors i ens asseguren que ho 
han repartit tot. 

 
- Per què no ha sortit la programació del Teatre en el programa de festes de Nadal?  

 
Resposta: Perquè el Teatre d’Artà ja treu un programa propi i, a més, ens hem hagut d’ajustar a l’espai 
que teníem, ja que enguany hi ha hagut molt de contingut a la programació de Nadal. En la meva opinió, 
també hauríem de dir que és un tema que hem de millorar de cara al proper programa. 

 
- Quants d’actes ha organitzat l’Ajuntament d’Artà? 

 
Resposta: 12. 

 
- Quants han estat organitzats per empreses privades?  

 
Resposta: Pròpiament per empreses privades, han estat 5 actes; la resta són majoritàriament entitats 
ciutadanes d’Artà, les quals realitzen actes estipulats  pel seu  conveni o per l’assignació de subvencions 
ordinàries amb l’Ajuntament d’Artà. 

 
[A continuació, el portaveu del PSOE retira la pregunta següent: “Quina valoració fa el regidor de 
Festes de les festes de Nadal d’enguany?”] 

 
- Per què la filera de llums que cada any indica on és la casa del trui per Sant Antoni enguany no ha 
arribat fins a la casa esmentada i s’ha quedat al cap de cantó? 

 
Resposta: No ho sé. 
 
Cultura 
 
- Quin és el calendari d’actuacions dins els propers tres mesos? 

 
Resposta: El calendari d’actuacions és el següent: 
 
- Febrer:  Dissabte 1: La mujer de paja, 50è aniversari 

 Diumenge 2: documental Tenim i tendrem Simfònica, estrena 
 Divendres 7: teatre La senyora 

 Divendres 14: lectura dramatitzada La maleta, de Miquel Mestre 
 Divendres 28: Mallorca Gay Men’s Chorus 
- Març:  Dissabte 22: recital líric: tenor i piano, Antoni Lliteres  
  Divendres 28: obra de teatre a confirmar, amb motiu del Dia Internacional del Teatre 
- Abril:  Dissabte 12: Viniccio Capossella, actuació única a les Illes 
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 Mostra escolar 
 Acte per tancar en commemoració del Dia Internacional de la Dansa 
 

A més, cal comentar que estam fent feina per poder tenir, abans que acabi el mes de febrer, tot el 
calendari d’actes culturals, de caire comercial i esportius que necessitin promoció, per poder comunicar-
los amb la màxima antelació possible. 

  
Medi Ambient 
 
- Com és que les reunions informatives de la campanya de recollida selectiva porta a porta es varen 
realitzar al carrer? 
 
Resposta: Perquè així ho dissenyàrem. 
 
- No creuen que hauria estat molt més còmode per a tothom fer-ho a un local tancat, com ara el Teatre o 
la sala de reunions de l’edifici de Can Solivelles, on sí es va realitzar una reunió informativa? 
 
Resposta: No. De fet, sortir al carrer ha possibilitat que hi assistís molta més gent que a les reunions que 
es convoquen en un lloc tancat, i l’exemple d’això és que les vuit que férem a Can Solivelles tengueren 
molta menys afluència que les que férem al carrer, a les barriades. Creim que això ha donat proximitat a 
la ciutadania. I el que ens ha arribat del seu resultat i de la seva convocatòria és satisfactori. 
 
- Atesos els diferents incidents que hi ha amb l’adjudicació del nou concessionari per a la recollida de 
fems i de neteja viària, creu que dia 1 de febrer podrà començar el nou sistema de recollida?  
 
Resposta: El nou sistema, tal com estava previst, començarà el proper dia 3 de febrer. Ho farà l’actual 
empresa concessionària, a la qual hem demanat que posi en marxa el sistema que hem dissenyat en el 
nou plec de condicions. Ho ha acceptat. 
 
- Si no fos així, té pensat com ho comunicaran a la ciutadania?  
 
Resposta: Aquesta setmana, també tal com anunciàrem, es repartirà una carta porta a porta per informar 
de la posada en marxa del nou sistema. 
 

Personal 
 
- Ja està en marxa el sistema de control d’accés d’entrades i sortides del personal?  
 
Resposta: No. 
 

Urbanisme 
 
- Per què no s’ha informat en cap moment al consistori de l’oferta que havien fet diversos veïns de la 
Colònia de Sant Pere pel que fa al punt verd de la Colònia de Sant Pere i de la depuradora?  

 
Resposta: Ens ha passat. 

 
· Ens ho pot explicar?  
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Resposta: Sí. Dia 15 de gener vengueren uns veïns des Pinaret (Antonio Rosa, Tomeu Amorós, com a 
representant, i un estranger) per demanar la situació del punt verd de la Colònia. Em segueixen 
proposant comprar un solar per instal·lar-hi el punt verd i no posar-lo on està planejat. Concretament, 
ofereixen comprar el solar de devora la depuradora. Jo els explic que canviar d’ubicació el parc verd és 
un tràmit burocràtic i administratiu bastant llarg, ja que suposa una modificació de normes subsidiàries 
i, el que és més important, no podem garantir que sigui possible el canvi. I que, per altra banda, 
nosaltres necessitam eliminar el punt negre que tenim a la Colònia. Per això, tenim decidit la compra 
del solar que actualment està al planejament urbanístic com a punt verd i que, a més, segons la 
normativa, en un termini de cinc anys o bé l’hem de comprar o bé l’hem d’expropiar. També els dic que 
l’Ajuntament ha fet una oferta al propietari del solar veí de la depuradora per comprar-li-ho tot per fer 
l’ampliació de la depuradora i que ens hi sobraran metres. I els dic que sí, que em puc comprometre a, 
un cop que tenguem el solar, iniciar els tràmits per poder ubicar el punt verd en un altre lloc. I que això, 
si ells estan disposats a fer la inversió del nou punt verd. Em diuen que sí, però es queixen molt, com a 
veïns, de la ubicació proposada actualment.  

 
· Quina posició ha adoptat el batle davant la proposta d’aquests ciutadans? 

 
Resposta: La que us he explicat. 

 
- Quan s’han notificat els expedients de disciplina urbanística 18, 19, 22, 25 i 26/2012? 

 
Resposta:  18/2012: el 04/10/2013 

 19/2012: el 04/10/2013 
 22/2012: el 17/10/2013 

 25/2012: el 04/10/2013 
 26/2012: el 07/10/2013 
 

- Quan s’han notificat els expedients de disciplina urbanística 27-29-30 i 31/2012? 
 

Resposta: S’ha practicat la notificació de les ordres de demolició dictades pel Ple: 
 27/2012: notificat el 06/11/2013 
 29/2012: notificat el 07/10/2013 
 30/2012: notificat el 06/11/2013 
 31/2012: notificat el 06/11/2013 
 

- Alguns propietaris dels expedients abans esmentats han donat compliment de forma voluntària als 
acords de plenari? 

 
Resposta: No, que ens consti. 

 
- Quines seran les properes voravies que s’arreglaran amb finançament municipal? 

 
Resposta: La del costat del quarter de la Guàrdia Civil. 
 
- Es repercutirà l’import que ha costat fer les voravies de la Gran Via als propietaris dels solars? 

 
Resposta: No. 
 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA INICIATIVA VERDS 
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Precs 

 
-  Demanam que es facin públiques les relacions mensuals de despeses dels regidors de l’Equip de 
Govern originades en l’exercici del seu càrrec (telèfon, dietes, maquinari, mòbils, etc.). 
 
Resposta: Es tendrà en compte. 
 
[A continuació, el portaveu d’I. Vers retira el prec següent: “Pregam que es doti Ràdio Artà Municipal 
del dispositiu i/o suport d’emmagatzemament necessari per a l’enregistrament  íntegre  de  les sessions  
plenàries  i la seva posterior retransmissió tant via ràdio com via Internet.”] 
 
Preguntes 

 

Urbanisme: antenes telefonia mòbil de l’edifici de la Gran Via de la Constitució, 2 

 
- S’ha fet “una inspecció detallada i comprovació” —com ens varen dir que calia fer el mes de juliol, i 
ens informàreu  que  encara  no  estava  acabada  al  Ple  d’octubre  passat—  de si  les antenes de 
telefonia mòbil instal·lades tenen llicència? 
 
Resposta: Falta acabar de recollir una sèrie d’informacions. 
 
· S’ha detallat —com ens varen dir el mes de juliol que farien, i ens informàreu que encara no estava 
acabat de fer al Ple d’octubre passat, pel que fa al tècnic responsable— qui era (nom i llinatges, i càrrec) 
el tècnic municipal  que  va  participar  (almenys informant) en l’atorgament de la llicència  atorgada per 
Decret de Batlia el febrer de 2002, en tramitació de l’expedient 30/2000? 
 
Resposta: La llicència concedida per Decret de Batlia de 21 de febrer de 2002 (expedient núm. 30/2000) 
fou informada, en data 14 de febrer de 2000, per l’arquitecte municipal, Sr. Mateu Carrió Muntaner. 

 
· Quina vigència té o tenia aquella llicència? 

 
Resposta: No ens consta que la llicència fos impugnada, ni anul·lada ni revisada. 

 
· És una llicència atorgada de conformitat amb la legalitat? 

 
Resposta: No tenim constància que s’hagi iniciat cap procediment d’impugnació o revisió d’aquesta 
llicència. 

 
· Es podria atorgar, avui, aquella llicència? 

 
Resposta: Per poder contestar aquesta pregunta s’hauria de repetir un procediment de tramitació, amb 
els informes corresponents, d’acord amb la normativa que avui està vigent. 

 
Urbanisme: disciplina urbanística 
 
- A la sessió plenària de dia 24 de setembre de 2013 es va acordar ordenar  el restabliment de la legalitat 
urbanística infringida per  unes  obres  consistents  en  “Moviments  de  terra  que  ocupen  
aproximadament 1.500 m2 i que consisteixen en rebaixar una part elevada de la parcel·la”, de 
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conformitat amb el que estableix l’article 67.1 de la Llei 10/1990, de disciplina urbanística, i en 
tramitació de l’expedient 18/2012. 

 
· S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en acompliment de l’Ordre anteriorment esmentada? 

 
Resposta: No. 

 
· Si és que no,  i  a  la  vista  del que estableix la  mateixa Llei, a l’art. 68 (a saber: “Finalitzat  el termini 
determinat per l’Administració per tal que l’interessat dugui a terme les actuacions de reposició de les 
coses a l’estat anterior a la comissió de la infracció, si aquestes actuacions no s’havien duit a terme,  
l’Administració actuant optarà, en el termini màxim d’un mes, entre l’execució subsidiària o 
l’atorgament  d’un nou termini per a la realització de les actuacions necessàries per part de l’inculpat.  
L’incompliment d’aquest nou termini se sancionarà amb la multa que correspongui a la infracció  
originària, imposada en el seu grau màxim i a l’obertura del període d’un mes perquè l’Administració 
opti per concedir nou termini d’execució per a l’interessat o per a l’execució subsidiària. Les actuacions 
successives d’incompliment es resoldran d’acord amb aquesta mateixa norma.”), quina ha estat 
l’actuació municipal? 

 
Resposta: Comprovar si s’ha donat o no compliment a l’ordre de demolició. 

 
· Si és cap, per quin motiu? 

 
· Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de tramitació en 
què es troba, a hores d’ara, aquest expedient?  

 
Resposta: Està dictada i notificada l’ordre de demolició. 

 
· Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què s’hauria 
de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 

 
Resposta: Abans que cap altra actuació, calia comprovar si s’havia donat o no compliment a l’ordre de 
demolició. 

 
· A  què  s’apuja  el  valor  de  les  obres  constitutives  d’infracció,  segons  la  valoració  que  obra  
en  el corresponent expedient sancionador? 

 
Resposta: La valoració és de 8.930 €. 
 
- A la sessió plenària de dia 24 de setembre de 2013 es va acordar ordenar el restabliment de la legalitat 
urbanística infringida, per unes obres consistents en “Ampliació de planta soterrani (140 m2 aprox.) i 
canvi d’ús a habitatge”, entre d’altres, de conformitat amb el que estableix l’art. 67.1 de la Llei  
10/1990, de disciplina urbanística, i en tramitació de l’expedient 16/2012. 
 
· S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en compliment de l’Ordre anteriorment esmentada? 

 
Resposta: No. 

 
· Si és que no, i a la vista del que estableix la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), 
quina ha estat l’actuació municipal? 
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Resposta: Comprovar si s’ha donat compliment o no a l’ordre de demolició. 
 

· Si és cap, per quin motiu? 
 

· Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de tramitació en 
què es troba, a hores d’ara, aquest expedient?  

 
Resposta: Està dictada i notificada l’ordre de demolició. 

 
· Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què s’hauria 
de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 

 
Resposta: Abans que cap altra actuació, s’havia de comprovar si s’havia donat o no compliment a 
l’ordre de demolició. 

 
· A  què  s’apuja  el  valor  de  les  obres  constitutives  d’infracció,  segons  la  valoració  que  obra  
en  el/els corresponent/s expedient/s sancionador/s?   

 
Resposta: La valoració és de 3.701,25 €. 

 
- A la sessió plenària de dia 24 de setembre de 2013 es va acordar ordenar el restabliment de la legalitat 
urbanística  infringida,  per  unes  obres  consistents  en  “Construcció  de rampa d’aproximadament un 
m2 sobre la voravia pública”, de conformitat amb el que estableix l’art. 67.1 de la Llei 10/1990, de 
disciplina urbanística, i en tramitació de l’expedient 22/2012. 
 
· S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en compliment de l’Ordre anteriorment esmentada? 

 
Resposta: No. 

 
· Si no, i  a la vista del que estableix en la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), quina 
ha estat l’actuació municipal? 

 
Resposta: Comprovar si s’ha donat compliment o no a l’ordre de demolició. 

 
· Si és cap, per quin motiu? 

 
· Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de tramitació en 
què es troba, a hores d’ara, aquest expedient?  

 
Resposta: Està dictada i notificada l’ordre de demolició. 

 
· Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què s’hauria 
de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 

 
Resposta: Abans que cap altra actuació, calia comprovar si havia donat o no compliment a l’ordre de 
demolició. 

 
· A què s’apuja el valor de les obres constitutives d’infracció, segons la valoració que obra en el/els 
corresponent/s expedient/s sancionador/s?  
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Resposta: La valoració és de 107 €. 
 

- A la sessió plenària de dia 24 de setembre de 2013 es va acordar ordenar el restabliment de la legalitat 
urbanística infringida, per unes obres consistents en “Piscina  de  fusta  d’aproximadament  25  m2”, de 
conformitat amb el que estableix l’art. 67.1 de la Llei 10/1990, de disciplina urbanística, i en tramitació 
de l’expedient 25/2012. 

 
· S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en compliment de l’Ordre anteriorment esmentada? 

 
Resposta: No. 

 
· Si és que no, i a la vista del que estableix la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), 
quina ha estat l’actuació municipal? 

 
Resposta: Comprovar si s’ha donat compliment o no a l’ordre de demolició. 

 
· Si és cap, per quin motiu? 

 
· Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de tramitació en 
què es troba, a hores d’ara, aquest expedient?  

 
Resposta: Està dictada i notificada l’ordre de demolició. 

 
· Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què s’hauria 
de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 

 
Resposta: Abans que cap altra actuació, calia comprovar si havia donat o no compliment a l’ordre de 
demolició. 
 
· A què s’apuja el valor de les obres constitutives d’infracció, segons la valoració que obra en el/els 
corresponent/s expedient/s sancionador/s?  

 
Resposta: La valoració és de 7.226,72 €. 

 
- A la sessió plenària de dia 24 de setembre de 2013 es va acordar ordenar el restabliment de la legalitat 
urbanística  infringida,  per  unes  obres  consistents  en  “Transformació  de  magatzem  en  habitatge”, 
de conformitat amb el estableix l’art. 67.1 de la Llei 10/1990, de disciplina urbanística, i en tramitació 
de l’expedient 26/2012. 
 
· S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en compliment de l’Ordre anteriorment esmentada? 

 
Resposta: No. 

 
· Si és que no, i a la vista del que estableix la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), 
quina ha estat l’actuació municipal? 

 
Resposta: Comprovar si s’ha donat compliment o no a l’ordre de demolició. 

 
· Si és cap, per quin motiu? 
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· Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de tramitació en 
què es troba, a hores d’ara, aquest expedient?  

 
Resposta: Està dictada i notificada l’ordre de demolició. Han presentat un recurs contenciós 
administratiu al jutjat contra l’ordre de demolició (RGE 9640, de 30/12/2013) 

 
· Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què s’hauria 
de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 

 
Resposta: Està dictada i notificada l’ordre de demolició. 

 
· A què s’apuja el valor de les obres constitutives d’infracció, segons la valoració que obra en el/els 
corresponent/s expedient/s sancionador/s?  

 
Resposta: La valoració és de 42.233,73 €. 
 
- A la sessió plenària de dia 29 d’octubre de 2013 es va acordar ordenar el restabliment de la legalitat 
urbanística infringida, per unes obres consistents en “A una edificació existent de 23 m2 aprox. s’ha 
canviat la coberta, s’ha referit en part i s’ha tapiat la porta d’entrada per fer dues obertures noves” (sic) 
entre d’altres, de conformitat amb el que estableix l’art. 67.1 de la Llei 10/1990, de disciplina 
urbanística, i en tramitació de l’expedient 27/2012. 

 
· Quin termini se li va donar a l’infractor per al restabliment ordenat, i quan se li va notificar? 

 
Resposta: Prèvia obtenció de la corresponent llicència, que s’ha de sol·licitar en el termini màxim d’un 
mes comptador des de la notificació de l’acord de demolició, dos mesos comptadors des de la concessió 
de la llicència. La notificació de l’acord d’ordre de demolició és de 06/11/2013. 

 
· S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en compliment de l’Ordre anteriorment esmentada?  

 
Resposta: No. 

 
· Si és que no, i a la vista del que estableix la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), 
quina ha estat l’actuació municipal? 

 
Resposta: Comprovar si s’ha donat compliment o no a l’ordre de demolició. 

 
· Si és cap, per quin motiu? 

 
· Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de tramitació en 
què es troba, a hores d’ara, aquest expedient? 

 
Resposta: Està dictada i notificada l’ordre de demolició. 

 
· Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què s’hauria 
de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 

 
Resposta: Abans de cap altra actuació, calia comprovar si s’havia donat o no compliment a l’ordre de 
demolició. 
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· A què s’apuja el valor de les obres constitutives d’infracció, segons la valoració que obra en el/els 
corresponent/s expedient/s sancionador/s?  

 
Resposta: La valoració és de 2.954,91 €. 
 
- A la sessió plenària de dia 29 d’octubre de 2013 es va acordar ordenar el restabliment de la legalitat 
urbanística infringida, per unes obres consistents en “Ampliació del restaurant d’un hotel en 
aproximadament 25 m2 amb estructura metàl·lica, coberta de xapa imitant teules i tancaments de vidre”, 
de conformitat amb el que estableix l’art. 67.1 de la Llei 10/1990, de disciplina urbanística, i en 
tramitació de l’expedient 29/2012. 

 
· Quin termini se li va donar a l’infractor per al restabliment ordenat, i quan se li va notificar?  

 
Resposta: Prèvia obtenció de la corresponent llicència que s’ha de sol·licitar en el termini màxim d’un 
mes comptador des de la notificació de l’acord de demolició, un mes comptador des de la concessió de 
la llicència. La notificació de l’acord d’ordre de demolició és de 05/11/2013. 

 
· S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en compliment de l’Ordre anteriorment esmentada? 

 
Resposta: No. 

 
· Si és que no, i a la vista del que estableix la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), 
quina ha estat l’actuació municipal? 

 
Resposta: Comprovar si s’ha donat compliment o no a l’ordre de demolició. 

 
· Si és cap, per quin motiu? 

 
· Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de tramitació en 
què es troba, a hores d’ara, aquest expedient?  

 
Resposta: Està dictada i notificada l’ordre de demolició. Han presentat un recurs administratiu de 
reposició contra l’ordre de demolició (RGE 8995, de 03/12/2013). 

 
· Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què s’hauria 
de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 

 
Resposta: Abans de cap altra actuació, calia comprovar si s’havia donat o no compliment a l’ordre de 
demolició. 

 
· A què s’apuja el valor de les obres constitutives d’infracció, segons la valoració que obra en el/els 
corresponent/s expedient/s sancionador/s? 

 
Resposta: La valoració inicial és de 6.316,80 €. 
 
- A la sessió plenària de dia 29 d’octubre de 2013 es va acordar ordenar el restabliment de la legalitat 
urbanística infringida, per unes obres consistents en “Reforma  de  caseta  existent  de 28 m2, conversió 
d’aljub de 15 m2 en habitatge i ampliació d’habitatge de 24 m2”, de conformitat amb el que estableix 
l’art. 67.1 de la Llei 10/1990, de disciplina urbanística, i en tramitació de l’expedient 30/2012. 
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· Quin termini se li va donar a l’infractor per al restabliment ordenat, i quan se li va notificar?  
 

Resposta: Prèvia obtenció de la corresponent llicència que s’ha de sol·licitar en el termini màxim d’un 
mes comptador des de la notificació de l’acord de demolició, tres mesos comptadors des de la concessió 
de la llicència. La notificació de l’acord d’ordre de demolició és de 05/11/2013. 

 
· S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en compliment de l’Ordre anteriorment esmentada? 

 
Resposta: No. 

 
· Si és que no, i a la vista del que estableix la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), 
quina ha estat l’actuació municipal? 

 
Resposta: Comprovar si s’ha donat compliment o no a l’ordre de demolició. 

 
· Si és cap, per quin motiu? 

 
· Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de tramitació en 
què es troba, a hores d’ara, aquest expedient?  

 
Resposta: Abans de cap altra actuació, calia comprovar si s’havia donat o no compliment a l’ordre de 
demolició. Han presentat un recurs contenciós contra l’ordre de demolició (RGE, 9064, de 04/12/2013). 

 
· Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què s’hauria 
de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 

 
Resposta: Està dictada i notificada l’ordre de demolició. 
 
·A què s’apuja el valor de les obres constitutives d’infracció, segons la valoració que obra en el/els 
corresponent/s expedient/s sancionador/s?  

 
Resposta: La valoració de 10 d’octubre de 2013 és de 32.789,95 €. 
 
- A la sessió plenària de dia 29 d’octubre de 2013 es va acordar ordenar el restabliment de la legalitat 
urbanística infringida, per unes obres consistents en “Tancament de la parcel·la d’aproximadament 
230 m2 amb pals metàl·lics i reixeta no autoritzada per la normativa, part sobre mur de pedra existent 
(aprox. 90 m2) i part tot de reixeta (aprox. 90 m2)” (sempre, sic), de conformitat amb el que estableix 
l’art. 67.1 de la Llei 10/1990, de disciplina urbanística, i en tramitació de l’expedient 31/2012. 

 
· Quin termini se li va donar a l’infractor per al restabliment ordenat, i quan se li va notificar?  

 
Resposta: Prèvia obtenció de la corresponent llicència que s’ha de sol·licitar en el termini màxim d’un 
mes comptador des de la notificació de l’acord de demolició, dos mesos comptadors des de la concessió 
de la llicència. La notificació de l’acord d’ordre de demolició és de 06/11/2013. 

 
· S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en compliment de l’Ordre anteriorment esmentada? 

 
Resposta: No. 

 
· Si és que no, i a la vista del que estableix la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), 
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quina ha estat l’actuació municipal? 
 

Resposta: Comprovar si s’ha donat compliment o no a l’ordre de demolició. 
 

· Si és cap, per quin motiu? 
 

· Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de tramitació en 
què es troba, a hores d’ara, aquest expedient?  

 
Resposta: Està dictada i notificada l’ordre de demolició. 

 
· Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què s’hauria 
de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 

 
Resposta: Abans de cap altra actuació, calia comprovar si s’havia donat o no compliment a l’ordre de 
demolició. 

 
· A què s’apuja el valor de les obres constitutives d’infracció, segons la valoració que obra en el/els 
corresponent/s expedient/s sancionador/s?  

 
Resposta: La valoració és de 2.285,90 €. 
 
- A la sessió plenària de dia 26 de novembre de 2013 es va acordar ordenar el restabliment de la legalitat 
urbanística infringida, per unes obres consistents en  “Construcció d’habitatge de 96 m2 amb planta  
baixa aprox. 80 m2 i planta pis aprox. 16 m2” (sempre, sic), de conformitat amb el que estableix 
l’art. 67.1 de la Llei 10/1990, de disciplina urbanística, i en tramitació de l’expedient 32/2012. 

 
· Quin termini se li va donar a l’infractor per al restabliment ordenat, i quan se li va notificar?  

 
Resposta: Prèvia obtenció de la corresponent llicència que s’ha de sol·licitar en el termini màxim d’un 
mes comptador des de la notificació de l’acord de demolició, cinc mesos comptadors des de la 
concessió de la llicència. La notificació de l’acord d’ordre de demolició és de 02/12/2013. 

 
· S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en compliment de l’Ordre anteriorment esmentada? 

 
Resposta: No. 

 
· Si és que no, i a la vista del que estableix la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), 
quina ha estat l’actuació municipal? 

 
Resposta: Comprovar si s’ha donat compliment o no a l’ordre de demolició. 

 
· Si és cap, per quin motiu? 

 
· Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de tramitació en 
què es troba, a hores d’ara, aquest expedient? 

 
Resposta: Està dictada i notificada l’ordre de demolició. 

 
· Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què s’hauria 
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de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 
 

Resposta: Abans de cap altra actuació, calia comprovar si s’havia donat o no compliment a l’ordre de 
demolició. 

 
· A què s’apuja el valor de les obres constitutives d’infracció, segons la valoració que obra en el/els 
corresponent/s expedient/s sancionador/s?  

 
Resposta: La valoració és de 60.430,06 €. 

 
Urbanisme: expedients (sancionadors i de demolició) en custòdia dels Jutjats de Manacor 

 
- S’ha  determinat —almenys arran de la nostra pregunta del Ple del mes de novembre— si existeix 
algun motiu legal pel qual la tramitació dels expedients —en custòdia dels Jutjats  de Manacor per mor  
de les diligències per un cas de suposada malversació de cabals públics per part d’un funcionari de la 
Casa— no puguin tenir continuïtat? 
 
Resposta: Hi ha l’impediment de tramitar expedients que no es tenen físicament. 
 
· Si poden tenir continuïtat, què s’ha fet al respecte —atesa l’obligació legal de tramitar i resoldre 
qualsevol tipus d’expedient administratiu? 

  
Resposta: Ara per ara hi ha aquest impediment. 
 
· Us consta que alguns dels expedients —si bé podrien haver-se de declarar caducats i procedir al 
reinici, com s’ha fet amb tants d’altres— podrien ser per infraccions encara no prescriptibles? 

 
Resposta: S’hauria de comprovar expedient per expedient.  

 
Urbanisme: tribunals 
 
- Es coneix què ha costat a l’Ajuntament el procediment judicial que va finalitzar amb Sentència de 5 de 
gener de 2011 del Jutjat Contenciós Administratiu núm. 3 i Interlocutòria del mateix Jutjat de 21 de 
febrer de 2013? 

 
Resposta: Aquesta dada no la tenim a urbanisme. 
 
Edificis i espais municipals / Patrimoni 

 
- Quines  passes  s’han  donat  de  cara  a  la  inscripció  de  l’edifici  de  l’Ajuntament  com  a  propietat 
municipal? 

 
Resposta: S’han fet un informe i un certificat amb els amidaments de l’edifici de l’Ajuntament, de la 
plaça i dels vials. Posteriorment, signarem una escriptura d’agrupació de la finca total de l’Ajuntament 
amb la declaració d’obra antiga. 

 
- Quan es va rebre l’informe (“recerca documental”) de l’historiador, sobre la propietat del recinte i 
murades de Sant Salvador?  

 
Resposta: A mitjans del mes de desembre. 
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· Quines són les seves conclusions? 

 
Resposta: L’informe no inclou conclusions. 

 
· Quines passes s’han donat més enllà de rebre aquest informe, en relació amb aquest espai, respecte de 
la seva titularitat i/o clarificació del tipus d’espai públic?  

 
Resposta: El contingut de l’informe s’ha de comunicar al Registre de la Propietat per fer la certificació 
de la titularitat pública dels béns. 

 
· Dia 13 d’octubre, en representació d’un grup de veïnades, una veïnada escrivia una queixa a 
l’Ajuntament, a través del canal d’incidències disposat a la web municipal, en relació amb la retirada, 
per part del donat de Sant Salvador, d’un domàs que havien adquirit amb recursos propis i penjat a les 
murades, i demanant l’aclariment de la titularitat de les murades i la propietat. 
 
· S’ha respost aquesta comunicació? 

 
Resposta: No. 

 
· Si és negatiu, per quin motiu?  

 
Resposta: Esperam poder donar una resposta definitiva. 
 
· Si és positiu, quan i en quin sentit? 
 
- Què s’ha fet en relació amb l’acord del Ple del passat mes de novembre, a saber, “instar el batle a 
promoure la revisió d’ofici dels expedients de contractació pels quals es va adjudicar de manera externa 
a l’exarquitecte municipal la redacció i la direcció de diferents obres, com ara les d’embelliment i 
pavimentació dels carrers de Ciutat i d’Antoni Blanes, de remodelació del Cementeri Municipal d’Artà i 
de construcció del Poliesportiu Municipal d’Artà, amb declaració de nul·litat dels actes, si s’escau, i 
depuració de responsabilitats”? 
 
Resposta: Encara res. 
 
- En quin punt es troba la tramitació necessària per a les actuacions compromeses, dirigides a la neteja i 
habilitació com a zona de passeig i esbarjo de l’espai conegut com es Pujols d’en Terres o ses Quintes? 

 
Resposta: Estam pendents que la Conselleria ens faci arribar el seu informe favorable per la feina. El 
forestal de la zona ja ha fet la visita. 

 
· S’ha fet res semblant o quelcom en general, en relació al nostre prec formulat en diferents ocasions, 
consistent en habilitar, com a zona d’esbarjo i ús amb presència permesa als cans, l’espai municipal que 
hi ha entre el Parc de Bombers d’Artà i el torrent?  

 
Resposta: No. 

 
- Ens podeu fer arribar una còpia del document Diagnosi de les platges del municipi? 

 
Resposta: Sí, però ha de tenir en compte que encara és un document obert en el qual s’està fent feina. 
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· Pensau tirar endavant el projecte de senyalització de les platges? 

 
Resposta: Sí. 

 
· Si és afirmatiu, en quina fase es troba i quin és el calendari previst d’implantació d’aquesta 
senyalística? 
 
Resposta: Està en fase de revisió de la documentació aportada per l’empresa, i el calendari no està 
definit. 

 
- A preguntes nostres formulades en el Ple de setembre passat, en relació al magatzem on la Policia 
Local guarda vehicles propis (pl. del Pes), amb greus problemes pel que fa a la seva solidesa estructural, 
ens vàreu respondre que “ja” disposàveu d’un pressupost, que s’apujava a 87.278,10 € per arreglar-ho. 
 
· Què més s’ha fet a banda de demanar un pressupost? 

 
Resposta: Res. 

 
· Quin és el calendari previst d’actuacions?  

 
Resposta: Estam pendents de temporalitzar diferents tasques d’inversió per coordinar-les totes. 

 
· Considerau que, en el seu estat actual, no presenta riscs per als funcionaris que el fan servir?  

 
Resposta: S’arreglarà al més aviat possible. 

 
- Heu rebut resposta de Demarcació de Costes en relació amb l’esllavissada produïda a Caloscamps, que 
posa en risc el camí de Caloscamps a l’alçada del seu tram final i, possiblement, la seguretat de les 
persones que hi circulen? 
 
· Si és negatiu, pensau a insistir-hi? 
 
· Li donau importància? 
 
· Sabeu res d’aquell departament del Ministeri, en relació amb els escars de Caloscamps, concretament 
pel que fa al seu estat de runa i possible risc per a la seguretat de les persones? 

 
Resposta: No en tenim constància. 

 
· Quan s’ha enviat al Consell de Mallorca la sol·licitud d’obertura d’expedient de declaració com a béns 
d’interès cultural, d’aquests i dels altres escars, sol·licitud que va ser  aprovada per aquest Ple el mes de 
juny de 2013? 

 
Resposta: No s’ha enviat encara. 
 
· S’ha rebut resposta? 
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· Quines són les actuacions dutes a terme en relació amb la conservació d’aquestes edificacions, així 
com amb el perill que podrien representar per a les persones, atesa la nostra instància del passat 17 de 
desembre?  

 
Resposta: S’ha fet un informe, per part del Departament d’Urbanisme, que es trametrà a l’organisme 
pertinent. 

 
- Els dos darrers anys s’han dut a terme un seguit de treballs dirigits a la consolidació i habilitació per a 
les visites del poblat talaiòtic de ses Païsses, especialment pel que fa a les zones excavades per Lilliu. 
 
· Es preveu donar continuïtat a aquesta línia de treball?  

 
Resposta: Sí. 

 
· Quins són els projectes amb què es fa feina en relació amb aquest jaciment per a l’any 2014, 
concretament pel que fa a: increment del coneixement científic (excavacions); difusió de les troballes i 
dels valors arqueològics; millores en la seva conservació i habilitació per a les visites i l’ús turístic? 

 
Resposta: Encara s’estan definit les actuacions per a 2014. 

 
- El passat dia 30 de desembre, el Diario  de Mallorca publicava una notícia relativa al descobriment i 
treballs de restauració, per part d’un tècnic del Museu Regional d’Artà, d’unes campanetes de bronze 
procedents d’un jaciment de Manacor, a més d’altres peces metàl·liques, procedents de la comarca. 
 
· Qui o quina entitat finança aquestes tasques? 

 
Resposta: L’Ajuntament, a través del Conveni amb la Fundació. 

 
· Quina és l’aportació de l’Ajuntament? 

 
Resposta: El pagament de la feina del restaurador, no hi ha una quantitat exacte per a aquesta 
restauració, ja que també fa altres tasques. 

 
· S’han d’exhibir aquestes peces o són part de la col·lecció ja en exposició?  

 
Resposta: Tenc pendent una reunió amb ell per saber-ne els detalls. 

 
· Segons l’article esmentat, presenten problemes d’oxidació. Continua havent-hi algun problema 
d’humitat, a les diferents sales de l’edifici del Museu Regional d’Artà, especialment pel que fa a aquests 
materials, a la sala d’arqueologia?  
 
Resposta: Sí, el problema no està arreglat. 

 
- El passat mes de maig s’inaugurava, també en el Museu Regional d’Artà, l’exposició “Miquel Barceló. 
Les tendes desmuntades o el món desconegut de la percepció”, al voltant d’un exemplar del Llibre dels 

cecs, propietat d’aquest Ajuntament. 
 
· Encara funciona, l’exposició?  

 
Resposta: Sí. 
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· S’ha tengut esment de la humitat de la sala per garantir-ne una conservació adequada? 

 
Resposta: Sí, està en condicions òptimes. 

 
· Quan es desmunti l’exposició, o si ja ha estat desmuntada, on es conservarà el llibre?  

 
Resposta: En desmuntar-la ho mirarem. 

 
· Teniu algun projecte en relació amb l’exemplar de llibre d’autor, també propietat de l’Ajuntament, del 
Llibre de l’oceà?  

 
Resposta: En aquest moment, no. 

 
· Aquests llibres estan inventariats (Inventari Municipal de Béns)? 
 
· Es continua inventariant (Inventari Municipal de Béns) la col·lecció municipal d’art? 
 
· Hi  ha  algun  programa  previst  per enguany de mesures de conservació, emmagatzemament adequat  
i/o restauració de les obres, almenys d’aquelles en pitjor estat?  
 
Resposta: Encara no estan definides totes les actuacions. 
 

Medi Ambient: residus 
 
- Quantes tones de ferralla s’han recollit dels serveis municipals d’Artà (Punt Verd), d’ençà que es va 
contractar l’empresa BALTECMA per a la recollida i tractament  de materials  d’obra  amb components 
d’amiant (“uralita”)? 

 
Resposta: No tenim aquesta dada. 

 
[A continuació, el portaveu d’I. Verds retira les cinc preguntes següents: “Quin valor s’ha donat a 
aquest residu (ferralla), per compensació a les factures de l’empresa que recull i tracta la uralita?”, 
“Quanta uralita ha recollit l’empresa esmentada?”, “Quin cost ha tengut aquest servei de recollida i 
tractament?”, “Quines quantitats totals ha facturat l’empresa esmentada, per tots els residus que recull i 
tracta?” i “Quin  estalvi  ha  suposat  la  compensació  en  les  factures  d’aquesta  empresa,  per  
dur-se’n  la  ferralla generada a Artà i gestionada en origen pels serveis municipals?”] 
 
Medi Ambient: espais naturals protegits 
 
- Dia 18 de desembre, l’Ajuntament de Manacor va rebre resposta de la directora general de Medi 
Natural, Educació Ambiental i Canvi Climàtic, Neus Lliteras Reche, en relació amb les reclamacions 
que aquell Ajuntament féu (el mes de setembre de 2013), com així mateix els de Petra i Santa 
Margalida, i el nostre mateix el primer, el mes de febrer de 2013, en forma de moció, a saber i entre 
d’altres: “[...] la redacció  i enviament al Ministeri de Medi Ambient i la Comissió Europea, del Pla de 
Gestió corresponent al LIC de Na Borges”. 
 
· Ha rebut resposta, el nostre Ajuntament? 

 
Resposta: No. 
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· Si és negatiu, s’ha insistit en la formulació de la reclamació? 

 
Resposta: No. 
 
· Si és positiu, quan i en quin sentit? 
 
· La considerau satisfactòria? 

 
· Ha rebut resposta l’Ajuntament, en relació a la reclamació  exposada al Ministeri de Medi Ambient en 
la mateixa moció, en el sentit de “[d]el manteniment de les obres ja efectuades corresponents a la Fase I 
del projecte “Ordenación del uso público y protección del litoral y dunar de Sa Canova (Artà-Illes  
Balears), fase I y fase II”, així com dur a terme la totalitat del projecte amb totes les seves fases”?  

 
Resposta: No. 
 
· Si és negatiu, s’ha insistit en la formulació de la reclamació?  

 
Resposta: No. 
 
· Si és positiu, quan i en quin sentit? 
 
· La considerau satisfactòria? 

 
- Dia 3 de febrer s’ha de celebrar, a Na Batlessa, un “Taller participatiu deliberatiu”, organitzat  per  la 
Conselleria d’Agricultura, Medi Ambient i Territori, que és part del procés de participació ciutadana per 
a l’elaboració del Pla de gestió del LIC muntanyes d’Artà. 
 
· Hi participarà, l’Ajuntament? 

 
Resposta: No. 

 
· Hi col·labora, a banda de cedint l’espai, amb aquest acte (difusió del mateix, etc.)?  

 
Resposta: Cedint l’espai i taules i cadires. 
 
- Dia  9  de  gener  es  va  convocar  una  “reunió interdepartamental”,  a  la  qual  estaven  convocades 
també altres administracions interessades, com ara els ajuntaments. 
 
· Hi va assistir, algun representant del nostre Ajuntament?  

 
Resposta: No, no tenim constància d’aquesta convocatòria. 
 
· Si és afirmatiu, ens en podeu fer un resum?  

 
· Si és negatiu, per quin motiu?  

 
Resposta: Perquè no teníem constància d’aquesta convocatòria. 
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- El Ple de novembre passat, aquest Ple va aprovar la “Moció que presenta l’Equip de Govern 
municipal, a proposta  de l’Associació de  caçadors  de  cabrits  amb cans i llaç, per gestionar de forma 
tradicional, una població sostenible  de  cabra  mallorquina salvatge  del  Parc  de  Llevant i  possibilitar 
 l’aprofitament d’aquest element natural de valor”. 
 
· Ha estat tramesa al Govern? 

 
Resposta: No. 
 
· Quan? 
 
· S’ha rebut resposta? 
 
· Si és afirmatiu, en quin sentit? 
 
- Teniu constància dels canvis produïts recentment en el funcionament del Parc Natural de Llevant arran 
de la desaparició de l’empresa pública Espais de Natura Balear”, per fusió amb l’IBANAT? 

 
Resposta: Sí. 

 
· Us consta la pràctica supressió total ja de la brigada? 
 
Resposta: No em consta, de manera oficial. 
 
· Us consta que, des del passat mes de novembre, el Parc està sense director/a? 

 
Resposta: No em consta, de manera oficial. 

 
· Us  consta  que  els  tècnics  existents  reben  noves funcions  a  desenvolupar  en  i/o  en relació  amb  
altres espais naturals protegits? 

 
Resposta: No. 

 
· Us consta que les activitats organitzades pel Parc Natural programades per al coneixement i la difusió 
dels valors propis (etnogràfics, patrimonials, naturals, etc.), d’ençà que varen deixar de ser gratuïtes, han 
vist molt minvada l’assistència de públic, fins al punt que en molts casos s’han de cancel·lar? 

 
· Resposta: Sí. 

 
· Us consta la supressió, l’any passat, del servei de vigilància d’incendis a sa Tudosa, que ha quedat 
reduït a vigilància mitjançant càmera? 

 
Resposta: Sí. 

 
· Quina és la vostra opinió al respecte? 

 
Resposta: Tot el que va en contra del Parc Natural ens pareix malament. Farem tot el possible, dins les 
nostres possibilitats, perquè tots aquests aspectes millorin. 

 
· S’ha produït alguna reunió respecte d’aquests temes amb la responsable política de la Conselleria, la 
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directora general de Medi Natural, Educació Ambiental i Canvi Climàtic, Neus Lliteras Reche, tal com 
informàveu el setembre que es faria? 
 
· A preguntes nostres del passat setembre, responíeu que compartiu amb nosaltres l’opinió que sa Duaia, 
de propietat pública, hauria de poder formar part del Parc Natural de Llevant. Heu traslladat aquesta 
opinió a la Conselleria? 

 
Resposta: No. 
 
- Quan  es  senyalitzarà  el  camí  des  Caló,  en  el  sentit  de  prohibir-hi  la  circulació  de  vehicles,  
amb excepció dels autoritzats? 

 
Resposta: Des de dia 2 de desembre de 2013 està instal·lat el senyal. 
 
· Es disposa ja del senyal? 
 
Interior (Policia) 
 
- Dia 25 de novembre el Diario de Mallorca publicava una notícia que tenia per títol “Treinta y ocho 
ayuntamientos de las islas no retiran puntos a los infractores de tráfico”, fent-se ressò de crítiques molt 
dures de la delegada provincial de Trànsit, especialment a un total de 19 ajuntaments de totes les illes, 
incloent-hi el nostre, que no ho farien, bé per desídia, bé “per manca de voluntat dels batles”, perquè 
podria ser una decisió “impopular”. 
 
· Està, a hores d’ara, implantat o no el sistema, de manera que la Policia Local pugui fer també aquest 
tràmit?  

 
Resposta: Estam pendents del conveni entre l’Ajuntament i la DGT per poder fer la connexió. 
 
· Si és positiu, des de quan? 
 
· Si és negatiu, per quin motiu, per desídia o per manca d’interès polític? 
 
- Des de 2012 (amb la detecció del fet que el 2n cap de la Policia Local de llavors, no ho podia ser per 
no ser oficial), que es tracta la qüestió de la necessitat de proveir una de les places vacants d’oficial de 
la Policia Local. 
 
· En quin punt es troba el procediment? 

 
Resposta: Es varen aprovar les bases que han de regir el procediment de selecció, es varen publicar en el 
BOIB, es va publicar en el BOE un extracte de la convocatòria i es varen presentar les instàncies dels 
aspirants a les places. 

 
· S’ha constituït el tribunal? 

 
Resposta: No. 

 
· Si és que no, per quin motiu? 

 
Resposta: S’havia fixat dia 8 de gener per a la constitució del tribunal i només hi va assistir un membre, 
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i per això no es va poder constituir, per manca de quòrum. 
 

· Ens podeu descriure les passes fetes, els problemes que s’hagin anat trobant, i en quin punt es troba ara 
mateix el procediment?  

 
Resposta: El procediment està a l’espera de constituir el tribunal que ha de fixar el calendari de les 
proves. 
 
 

Acords 

 

2. Acordar, per 1 vot a favor (I. Verds) i 6 abstencions (UIA i PI): 
2.1. Ordenar al propietari de la parcel·la 124 del polígon 15 del terme municipal d’Artà la demolició de 
les obres consistents en “Habitatge de 50,07 m2 dividit en: bany de 4,05 m2, habitació de 14,43 m2, fet 
sobre edificació existent que ja surt a les fotografies aèries de l’any 1989; sala amb altell de fusta de 
16,38 m2, cuina de 15,21 m2 i escala exterior que puja a una terrassa de 15,21 m2; porxo de 25,84 m2, 
cotxeria de 10,80 m2 i caseta per motor d’aigua de 3 m2”, que s’han executat sense llicència municipal a 
la parcel·la esmentada, i restaurar d’aquesta manera la realitat física alterada al seu estat original. 
La demolició s’haurà de realitzar prèvia obtenció de la corresponent llicència que s’ha de sol·licitar en 
el termini màxim d’un mes, comptador des de la notificació de l’acord de demolició. Les obres 
d’enderrocament s’hauran d’executar en el termini màxim de quatre mesos, comptadors des de la 
concessió de la llicència. 
2.2. Advertir a l’interessat, obligat a demolir, que, en cas d’incompliment de l’ordre de demolició en el 
termini fixat o en cas de realització de tasques que no s’ajusti a les determinacions d’aquesta ordre de 
demolició, l’Ajuntament durà a terme la demolició, a costa de l’obligat pel sistema d’execució 
subsidiària, conforme a la normativa en vigor. 
2.3. Notificar degudament aquest acord de demolició als interessats en forma legal. 
 

3. Acorden, per 1 vot a favor (I. Verds) i 6 abstencions (UIA i PI): 
3.1. Ordenar al promotor de la parcel·la 5 del polígon 12 del terme municipal d’Artà la demolició de les 
obres consistents en “Magatzem dedicat a la reparació de maquinària agrícola (és ampliació d’un 
magatzem anterior que abans tenia 64 m2 i ara, 210 m2, on només s’han conservat del magatzem 
anterior, on ja es va obrir l’expedient de disciplina urbanística 28/2003,  una paret i un pilar)”, que s’han 
executat sense llicència municipal a la parcel·la esmentada, i restaurar d’aquesta manera la realitat física 
alterada al seu estat original. 
La demolició s’haurà de realitzar prèvia obtenció de la corresponent llicència que s’ha de sol·licitar en 
el termini màxim d’un mes, comptador des de la notificació de l’acord de demolició. Les obres 
d’enderrocament s’hauran d’executar en el termini màxim de tres mesos, comptadors des de la 
concessió de la llicència. 
3.2. Advertir l’interessat, obligat a demolir, que, en cas d’incompliment de l’ordre de demolició en el 
termini fixat o en cas de realització de tasques que no s’ajustin a les determinacions d’aquesta ordre de 
demolició, l’Ajuntament durà a terme la demolició, a costa de l’obligat pel sistema d’execució 
subsidiària, conforme a la normativa en vigor. 
3.3. Notificar degudament aquest acord de demolició als interessats en forma legal. 
 

4. Acordar, per 1 vot a favor (I. Verds) i 6 abstencions (UIA i PI): 
4.1. Ordenar al propietari de la parcel·la 17 del polígon 12 del terme municipal d’Artà la demolició de 
les obres consistents en “Habitatge d’aprox. 100 m2 amb una terrassa d’aprox. 43 m2 elevada sobre el 
terreny aprox. 1,5 m”, que s’han executat sense llicència municipal a la parcel·la esmentada, i restaurar 
d’aquesta manera la realitat física alterada al seu estat original. 
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La demolició s’haurà de realitzar prèvia obtenció de la corresponent llicència que s’ha de sol·licitar en 
el termini màxim d’un mes, comptador des de la notificació de l’acord de demolició. Les obres 
d’enderrocament s’hauran d’executar en el termini màxim de tres mesos, comptadors des de la 
concessió de la llicència. 
4.2. Advertir l’interessat, obligat a demolir, que, en cas d’incompliment de l’ordre de demolició en el 
termini fixat o en cas de realització de tasques que no s’ajustin a les determinacions d’aquesta ordre de 
demolició, l’Ajuntament durà a terme la demolició, a costa de l’obligat pel sistema d’execució 
subsidiària, conforme a la normativa en vigor. 
4.3. Notificar degudament aquest acord de demolició als interessats en forma legal. 
 

5. Acordar, per unanimitat: 
5.1. Adherir-se a les condicions econòmiques i a la resta de condicions previstes en el Conveni de 
col·laboració entre el Consell de Mallorca i Ecovidrio de 29 de novembre de 2012, el qual s’adjunta a 
aquest acord. 
5.2. Notificar aquest acord al Sistema Integrat de Gestió, Ecovidrio, i al Consell de Mallorca. 
 

6. Acordar, per unanimitat: 
6.1. Aprovar el Pla integral de turisme d’Artà 2014. 
6.2. Notificar l’aprovació del Pla a la Conselleria de Turisme i Esports i a l’Agència de Turisme de les 
Illes Balears. 
 

7. Acordar, per unanimitat: 
7.1.  Adjudicar a l’empresa Muntaner Ribot, SL, titular del CIF núm. B07683410, i amb domicili a 
Capdepera, carrer de s’Alzinar, 18, CP 07580, el contracte de gestió del servei públic dels cementeris 
d’Artà i de la Colònia de Sant Pere, mitjançant procediment obert, en funció de diversos criteris 
d’adjudicació, tramitació urgent, per la quantitat de 6.000 € mensuals, més 1.260 € mensuals en 
concepte d’IVA i amb sujecció a les condicions assenyalades en l’oferta presentada. 
7.2. Notificar a l’empresa Muntaner Ribot, titular del CIF núm. B07683410, i amb domicili a 
Capdepera, carrer de s’Alzinar, 18, CP 07580, l’adjudicació del contracte i comunicar-li que, tal com 
estableix la clàusula vintena del Plec de clàusules administratives particulars, es durà a terme la 
formalització del contracte amb la seva signatura en el termini màxim dels 15 dies següents a aquell en 
què la part adjudicatària rebi l’adjudicació del contracte. 
7.3. Comunicar a l’empresa Muntaner Ribot, SL, que, prèviament a la formalització del contracte, ha de 
presentar la còpia de la pòlissa d’assegurança de responsabilitat civil que està obligada a subscriure i del 
primer rebut de la prima, segons el que estableix la clàusula vint-i-novena del Plec de clàusules 
administratives particulars. 
7.4. Publicar la formalització del contracte del servei públic dels cementeris d’Artà i de la Colònia de 
Sant Pere en el Perfil del contractant. 
7.5. Comunicar les dades bàsiques del contracte al Registre de Contractes del Sector Públic, de 
conformitat amb el que estableix l’article 308.3 de la Llei 30/2007, de 30 d’octubre, de contractes del 
sector públic. 
 

8. Acordar, per unanimitat: 
8.1. Instar el Govern de l’Estat espanyol a establir de forma immediata un IVA superreduït del 4 % per 
al sector de la cultura i el material escolar. 
8.2. Remetre l’acord al Govern de l’Estat espanyol. 
 

9. Acordar, per 10 vots a favor (UIA, PI, PSOE i I. Verds) i 3 vots en contra (PP): 
9.1. Declarar la senyera de les quatre barres (incloent-hi el llaç quadribarrat) com a símbol oficial 
d’interès local als efectes de l’apartat 2 b de l’article 4 de la Llei sobre l’ús dels símbols oficials de la 
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comunitat autònoma de les Illes Balears, de manera que podrà ser exhibit a qualsevol espai públic del 
municipi sense cap necessitat d’autoritzacions prèvies. 
9.2. Declarar com a símbols oficials d’interès local totes aquelles manifestacions simbòliques aprovades 
pels consells escolars dels centres escolars del municipi als efectes d’atorgar-los el caràcter de símbol 
permès per al centre escolar corresponent, alliberant-lo de l’autorització prèvia establerta a l’article 4, 
apartat 2 b.  
9.3. Rebutjar les ingerències competencials amb l’aprovació del decret presentat pel Govern de les Illes 
Balears a la Llei 9/2013, sobre l’ús dels símbols institucionals de les Illes Balears.  
9.4. Instar el batle o regidor en qui delegui a assistir, manifestar-se i votar d’acord amb la postura 
expressada pel Ple de l’Ajuntament a qualsevol dels fòrums i organismes on sigui escaient i hi siguin 
convocats, sempre que actuïn en representació de l’Ajuntament.  
9.5. Instar el Govern de les Illes Balears a retirar de manera immediata el decret que afecta l’autonomia 
de les corporacions locals. 
9.6. Informar els centres educatius que poden tenir la senyera penjada perquè és un símbol local oficial; 
i informar-los que, en el cas que les direccions del centre tenguin algun problema legal per aquest fet, 
l’Ajuntament els auxiliarà. 
9.7. Prohibir l’exhibició, per part de particulars o entitats associatives, en espais públics de simbologia 
que inciti a l’odi, que exalti o representi dictadures, contràries als valors democràtics de la Constitució 
espanyola. 
9.8. Establir les mesures necessàries per al correcte compliment d’aquests acords. 
9.9. Remetre còpia d’aquest acord al Govern de les Illes Balears, al Consell de Mallorca i a la Delegació 
del Govern d’Espanya a Palma. 
 

10. Acordar, per 10 vots a favor (UIA, PI, PSOE i I. Verds) i 3 abstencions (PP): 
10.1. Instar el Govern d’Espanya a retirar immediatament i a no continuar la tramitació de 
l’Avantprojecte de llei orgànica pel qual pretén revisar la legislació vigent a Espanya sobre salut sexual 
i reproductiva i interrupció voluntària de l’embaràs. 
10.2. Promoure un pacte local a favor dels drets sexuals i reproductius i de la interrupció voluntària de 
l’embaràs que: 
a) Parteixi del reconeixement del respecte als drets sexuals i reproductius de les dones com a drets 
humans.  
b) Impulsi mesures d’educació sexual i planificació familiar per tal que totes les persones puguin 
conèixer i gaudir plenament la seva sexualitat, evitant embarassos no desitjats i coneixent les mesures 
per evitar les malalties de transmissió sexual, especialment entre la població adolescent.  
c) Impulsi les consultes específiques pels joves dins l’àmbit sanitari, per tal que aquests puguin 
consultar lliurement tots els seus dubtes en temes de sexualitat.  
d) Faciliti l’administració dels mètodes anticonceptius més adients, incloent-hi la píndola del dia 
després si és necessària i garantint la intimitat i la confidencialitat dins el sistema públic de salut. 
e) Garanteixi la interrupció voluntària de l’embaràs dins del marc de la llei de terminis que suposa la 
Llei 2/2010, de salut sexual i reproductiva i de la interrupció voluntària de l’embaràs en el sistema 
públic de salut, garantint la intimitat i la confidencialitat. 
10.3. Una vegada aprovada aquesta moció, comunicar-ho al Congrés dels Diputats. 
 

11. Acordar, per 7 vots a favor (UIA, PSOE i I. Verds), 3 abstencions (PI) i 3 vots en contra (PP): 
11.1. Manifestar el rebuig de l’Ajuntament d’Artà al canvi de projecte que du a terme el Govern de les 
Illes Balears en aquests moments i demanar que no s’ocupi l’espai destinat a trajecte ferroviari per una 
infraestructura que més endavant s’haurà de substituir per vies de tren, amb el sobrecost i 
malbaratament de doblers públics que això suposaria. 
11.2. Instar el Govern de les Illes Balears a destinar el pressupost d’aquest projecte de “via verda” al 
condicionament dels camins, les carreteres i les estacions que figuraven en el projecte de tren entre 
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Manacor i Artà, ja que la paralització d’aquest projecte ha afectat la connectivitat entre les dues bandes 
del trajecte de via fèrria, i també a recuperar, condicionar i senyalitzar camins i carreteres ja existents en 
els municipis afectats (Artà, Sant Llorenç, Son Servera i Manacor) per dur a terme el projecte de “via 
verda”. 
11.3. Trametre aquests acords a la Conselleria de Transports i a SFM. 
 

13. Acordar, per unanimitat: 
13.1. Encomanar a la gerent del Teatre el pressupost de les necessitats de l’edifici i maquinària, pel que 
fa al seu manteniment i, si s’escau, adquisicions, aportant pressupostos detallats de cada una de les 
actuacions i prioritzant-les segons la seva importància i/o urgència. 
13.2. Dur el pressupost esmentat a la propera comissió informativa o a un patronat extraordinari a fer 
dins el mes de febrer per a la seva aprovació. Una vegada aprovat, el batle durà al plenari les 
modificacions de crèdit pertinents per tal de dur a terme les esmentades obres de manteniment i compra 
de material. 
 

M1. Acordar: 
1. Acordar, per unanimitat, incloure en l’ordre del dia i per via d’urgència la Moció que presenten els 
grups municipals PSOE, PP i I. Verds relativa a la suspensió del procediment d’adquisició de la 
parcel·la en sòl rústic a la Colònia de Sant Pere que ha de tenir, segons les NS de 2010, ús de “Punt 
Verd” (parc. 2, pol. 4); a la negociació amb veïns que han formulat una oferta de compra i donació 
incondicionada, amb l’objectiu de possibilitar-ho i obtenir-ne garanties, d’alguna de les parcel·les 
limítrofes amb l’estació depuradora d’aigües residuals (EDAR), actualment existent a la Colònia (parc. 
7, pol. 3); i a l’estudi de la modificació de la normativa urbanística necessària per a la instal·lació d’un 
punt verd (no “àrea d’aportació d’emergència”) definitiu a la Colònia. 
2. Acordar, per 7 vots a favor (PSOE, PP i I. Verds) i 5 vots en contra (UIA i PI): 
2.1. Instar el batle d’Artà a suspendre la compra de la parcel·la 2 del polígon 4. 
2.2. Instar el batle a donar explicacions dels motius pels quals ha ocultat aquesta informació als 
membres de l’oposició. 
2.3. Instar el batle d’Artà a donar inici immediat a una negociació amb els veïns que han formulat 
l’oferta de compra i donació incondicionada de les parcel·les limítrofes amb l’estació depuradora 
d’aigües residuals (EDAR) actualment existent a la Colònia (parc. 7 i/o 8 del pol. 3), amb l’objectiu de 
possibilitar-ho i obtenir-ne garanties. 
2.4. Instar el batle d’Artà a tenir informats, en tot moment, els membres de l’oposició per poder arribar 
als diferents acords necessaris per a la possible modificació de la normativa urbanística. 
2.5. Instar el batle d’Artà a donar inici immediat a l’estudi i tramitació de la modificació que pertoqui de 
la normativa urbanística per a la instal·lació d’un punt verd (no “àrea d’aportació d’emergència”) 
definitiu a la Colònia. 
 

14. Acordar, per unanimitat: 
14.1. Donar-se per assabentats de la renúncia al càrrec de regidor de l’Ajuntament que realitza el regidor 
del PP Sr. Jaime Ginard Muñoz. 
14.2. Trametre aquest acord a la Junta Electoral Central, perquè trameti la credencial de la Sra. Antònia 
Llull Ferrer, següent de la llista del PP, i pugui prendre possessió del seu càrrec. 
 

 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 
        El batle 
 


